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                                                      ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ
Από το Πρακτικό 8/2022 της συνεδρίασης της Επιτροπής Διαβούλευσης του Δήμου

Πρέβεζας
                               

 
ΘΕΜΑ : «ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ»

(Υδροβιότοπος Αμβρακικού,προστασία περιβάλοντος,αστικά-περιαστικά δάση
«Μονολιθι»,«Λεκατσά», «Αγ.Βαρνάβας»,«Κυανή Ακτή»,ποτάμια,αντιπυρική

περίοδος)                   

Στην Πρέβεζα, σήμερα, Τετάρτη 15η Ιουνίου 2022 και 18:00 π.μ, στην αίθουσα ΔΣ του
Δημαρχείου του Δήμου Πρέβεζας συνήλθε, σε δημόσια  συνεδρίαση, η  Επιτροπή Διαβούλευσης
Δήμου Πρέβεζας (απόφαση συγκρότησης 405/2019 ΔΣ Δήμου Πρέβεζας),  ύστερα από την υπ'
αριθμ. πρωτ.:9278/30.05.2022  4η πρόσκληση του  Προέδρου της Ιωάννη Δαρδαμάνη, η οποία
κοινοποιήθηκε στα μέλη της, με κάθε πρόσφορο μέσο. Η συνεδρίαση πραγματοποιήθηκε εξ'
αναβολής της χθεσινής 14.06.2022 λόγω μη απαρτίας  σύμφωνα με το άρθρο 5, σημείο 5 του
κανονισμού λειτουργίας της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης του Δήμου Πρέβεζας (αριθμ.
192/15  απόφαση  Δημοτικού  Συμβουλίου  Πρέβεζας).Η  συνεδρίαση  έλαβε  χώρα  δια  ζώσης,
σύμφωνα με τις  διατάξεις  της   ΚΥΑ Δ1α/ΓΠ.οικ.  30819/31.05.2022 (ΦΕΚ 2676/31.05.2022
τεύχος Β’) Εγκύκλιο του Υπουργείου Εσωτερικών περί «συνεδριάσεις συλλογικών οργάνων με
φυσική παρουσία..., » σχετικά με τα μέτρα που αφορούν στην πρόληψη, την προστασία και την
αναγκαιότητα περιορισμού της διασποράς του κορωνοϊού.

Στη συνεδρίαση της επιτροπής κλήθηκαν να συμμετέχουν ο Δήμαρχος, οι Αντιδήμαρχοι,
οι Δημοτικοί Σύμβουλοι, εκπρόσωποι του Τμήματος Τροχαίας Πρέβεζας και του Λιμεναρχείου
Πρέβεζας  καθώς  και  εκπρόσωποι  των  τοπικών  κοινοτήτων  αλλά  και  από  τοπικά  μέσα
ενημέρωσης.

Στη συνεδρίαση παραβρέθηκε ο Δήμαρχος Πρέβεζας, Νικόλαος Γεωργάκος καθώς
και τα παρακάτω μέλη της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης :

Δαρδαμάνης Ιωάννης /  Πρόεδρος Επιτροπής Διαβούλευσης και Αντιδήμαρχος Διοικητικών,
Οικονομικών Υπηρεσιών και Προγραμματισμού Οργάνωσης και Πληροφορικής.  

 
ΠΑΡΟΝΤΕΣ  ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ ΣΥΛΛΟΓΩΝ

1. Μαρία Μπόγδου -Γέρου/Ίδρυμα Ακτία Νικόπολις
2. Κωνσταντίνος Λογοθέτης /Πολιτιστικός Σύλλογος “Πρέβεζα”
3. Ιωάννης Γιώτης/ΕΑΑΣ Παράρτημα Πρέβεζας
4. Δημήτριος Γκόλιας / Σωματείο Ατόμων με Αναπηρία Ν. Πρέβεζας  ¨Η Ελπίδα¨
5. Σταύρου κωνσταντίνος/Σύνδεσμος Ηλεκτρολόγων Πρέβεζας

ΑΠΟΝΤΕΣ  ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ ΣΥΛΛΟΓΩΝ

1. Κινηματογραφική Λέσχη Πρέβεζας
2. Ιατρικός Σύλλογος Πρέβεζας
3. Πολιτιστικός - Εξωραϊστικός Οικολογικός Σύλλογος “το Καλαμίτσι’’
4. Γυμναστικής Ένωση Πρέβεζας Τμήμα Αντισφαίρισης
5. Πανελλήνιας Ομοσπονδίας Πτυχιούχων Μηχανικών Τεχνολογικής Εκπαίδευσης Δημοσίων

Υπαλλήλων - Σύλλογος Πρέβεζας Άρτας Λευκάδας

https://dimosnet.gr/blog/laws/%CE%BA%CF%85%CE%B1-%CE%B41%CE%B1%CE%B3%CF%80-%CE%BF%CE%B9%CE%BA-1034318-02-2022-%CF%86%CE%B5%CE%BA-76618-02-2022-%CF%84%CE%B5%CF%8D%CF%87%CE%BF%CF%82-%CE%B2/
https://dimosnet.gr/blog/laws/%CE%BA%CF%85%CE%B1-%CE%B41%CE%B1%CE%B3%CF%80-%CE%BF%CE%B9%CE%BA-1034318-02-2022-%CF%86%CE%B5%CE%BA-76618-02-2022-%CF%84%CE%B5%CF%8D%CF%87%CE%BF%CF%82-%CE%B2/
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6. ΤΕΕ Πρέβεζας
7. Σύλλογος περί Βιβλίου
8. Περιβαλλοντική Εταιρεία Πρέβεζας
9. Σύλλογος Εκπαιδευτικών Φροντιστών Νομών Πρέβεζας - Λευκάδας - Κεφαλληνίας – 

Ζακύνθου
10. Ελληνική Φωτογραφική Εταιρεία (ΕΦΕ) Πρέβεζας
11. Σύλλογος Γεωπόνων Πρέβεζας
12. Δίκτυο Νέων Ηπείρου
13. Φιλαρμονικής Πρέβεζας "Ο Ορφεύς"
14. Πολιτιστικός Σύλλογος Μιχαλιτσίου
15. Σύλλογος Κλεοπάτρα
16. ΑΡΩΓΟΣ (ΑΜΚΕ)
17. Ελληνικός Στόλος Ιονίου της IYFR
18. Ναυτικός Όμιλος Πρέβεζας
19.Αερολέσχη Πρέβεζας

20.Σύλλογος Εργαζομένων ΟΤΑ

21.Ροταριανός Όμιλος Πρέβεζας
22.Όμιλος Πρέβεζας για την UNESCO

ΠΑΡΟΝΤΕΣ ως ΔΗΜΟΤΕΣ
                                                                   

1. Ζέρης Παντελής
2. Κυτίνος Ευάγγελος
3. Παπαδιώτης Κωνσταντίνος
4. Ευαγγέλου Βασίλειος
5. Αραβαντινός Χρήστος

ΑΠΟΝΤΕΣ ως  ΔΗΜΟΤΕΣ
    

1. Τσεπραηλίδου Σοφία
2. Τζίμας Νικόλαος
3. Κοψάρη Δήμητρα
4. Δόνος Στέφανος
                              

Από τους αιρετούς,  Δημοτικούς Συμβούλους, προσήλθαν οι :

1. κ. Κουμπής Γρηγόριος Αντιδήμαρχος Αγροτικής Ανάπτυξης,Περιβάλλοντος,Καθαριότητας 
και Πρασίνου

2. κ.Παγγές Νικόλαος, Αντιδήμαρχος Δημοτικής Ενότητας Λούρου

Στα πλαίσια της δημόσιας Διαβούλευσης παρευρέθηκε στη συνεδρίαση ο πρόεδρος από την 
Κοινότητα Καμαρίνας κος Δράκος Θεόδωρος.
Από τα τοπικά Μέσα Ενημέρωσης, παρίσταντο οι κύριοι Πάτσης Δημήτρης της ηλεκτρονικής 
εφημερίδας www  .  atpreveza  .  gr.,Βασιλειάδης Γιάννης της www  .  onpreveza  .  gr

Για  την τήρηση  των  πρακτικών  παραβρέθηκε η υπάλληλος  του Δήμου   Μάρκου Μαρία  (394
/ 2021 Απόφαση Δημάρχου Πρέβεζας).

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Κυρία Μπόγδου, κυρίες και κύριοι, κυρία Μάρκου,
να ξεκινήσουμε την επαναληπτική συνεδρίαση της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης
με θέμα το «Περιβάλλον».

Θα πάρω τις  παρουσίες  σας.  Από το σωματείο  ατόμων με  αναπηρία  του νομού
Πρέβεζας «Η  Ελπίδα»  μαζί  μας  είναι  ο  κ.  Γκόλιας. Από  την  κινηματογραφική  λέσχη
Πρέβεζας ο  κ.  Μακρής  έχει  αποστείλει  ένα  υπόμνημα.  Κυρία  Μάρκου,  το  έχεις
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διανείμει στα υπόλοιπα μέλη;
ΜΑΡΚΟΥ: Έχω διανείμει τις προτάσεις που έστειλε ο κύριος Μακρής εκτός ημερήσιας
διάταξης και ο κύριος Κυτίνος…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Τις προτάσεις. Πολύ ωραία. Από το ίδρυμα «Ακτία
Νικόπολις» είναι η κ.  Μαρία Μπόγδου. Από τον πολιτιστικό σύλλογο  Πρέβεζας είναι ο
κ.  Λογοθέτης.  Από  τον σύνδεσμο  ηλεκτρολόγων  Πρέβεζας είναι  ο  κ.  Σταύρου. Ο  κ.
Γιώτης είναι  από την  ΕΑΣ. Ο κ.  Αραβαντινός Χρήστος είναι  μαζί  μας.  Ο κ.  Παντελής
Ζέρης. Ο  κ.  Κυτίνος.  Ο  κ.  Ευαγγέλου. Μόλις  με  πήρε  ο  κ.  Παπαδιώτης  και θα  μου
επιτρέψετε  να  τον  πάρω  ένα  τηλέφωνο  μήπως  είναι  καθοδόν.  Μαζί  μας  είναι  ο
Αντιδήμαρχος Περιβάλλοντος της αγροτικής πολιτικής, ο Πρόεδρος του Περιφερειακού
Τμήματος  του  Γεωτεχνικού  Επιμελητηρίου  Ηπείρου  ο  κ.  Γρηγόρης Κουμπής  ο
γεωπόνος.

Θα ήθελε κάποιος να τοποθετηθεί προ ημερησίας διατάξεως; Συνήθως το κάνει
ο κύριος Λογοθέτης και η κυρία Μπόγδου.  Κύριε Λογοθέτη, σας δίνω τον λόγο.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ:  Διαδικαστικά  ξανατονίζω  ότι  από  τη  μέρα  που  αναλάβατε,η  Επιτροπή
Διαβούλευσης λειτουργεί  άψογα. Ευχαριστούμε και την κ.Μάρκου που μας έστειλε τα
πρακτικά για  1η φορά στα χρονικά.  Ξανατονίζω όμως ότι  δεν επιτρέπεται  σε  αυτούς
που  δεν  παρουσιάζονται  ποτέ  στις  συνεδριάσεις  να  μιλάνε  για  την  πόλη.  Ξαναλέω
όμως  ότι όσα συζητάμε είναι σημαντικό να συζητούνται στο Δημοτικό Συμβούλιο. Στις
επόμενες  συνεδριάσεις  θα ήθελα να μπαίνουν στο  Δημοτικό Συμβούλιο.  Να πάρουμε
απόφαση να γίνει  ένα έγγραφο ώστε να διανεμηθεί και  να αρχίσουν να συζητούνται.
Εάν είναι μεγάλη η γκάμα, να μικρύνουν τα θέματα αλλά και πάλι ζητάμε να μπαίνουν
ως θέματα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Ακούγομαι;  Ωραία.  Κύριε  Λογοθέτη,  τα
συμπεράσματα τα οποία διανεμήθηκαν σε σας, διανεμήθηκαν και σε όλα τα μέλη του
Δημοτικού Συμβουλίου πριν το προηγούμενο Δημοτικό Συμβούλιο.

Τώρα,  όταν  θα  έρθει  ο  κύριος  Δήμαρχος,  επειδή  επί  του  επιχειρησιακού
προγράμματος  είχαν  κατατεθεί  κάποιες  συγκεκριμένες  προτάσεις  στην  Επιτροπή
Διαβούλευσης -βέβαια δεν προέδρευα εγώ τότε- έχουν περιληφθεί  στο επιχειρησιακό
πρόγραμμα  κάποιες  από  τις  προτάσεις  της  επιτροπής  διαβούλευσης.  Θα  σας  πει  ο
κύριος Δήμαρχος κατά πάσα πιθανότητα ποιες είναι αυτές.

Επίσης,  συμφωνώ  απόλυτα  μαζί  σας.  Επειδή  υπάρχουν  εκκρεμότητες  στο
Δημοτικό  Συμβούλιο  από  μονοθεματικές  συνεδριάσεις  που  άπτονται  σε  θεματολογία
την  δική  μας  θεματολογία  εδώ  στην  επιτροπή  διαβούλευσης,  προφανώς  το  ίδιο  θα
γίνει.  Πριν  από  κάθε  ειδική  συνεδρίαση  θα  μπει  όλο  το  πόρισμα  της  Επιτροπής
Διαβούλευσης,  αρκεί  να  είμαστε  λίγο  έτοιμοι  εμείς,  το  προεδρείο,  να  έχουμε  τα
πρακτικά  έτοιμα.  Δεν  αφορά  πάντα  εμάς  αυτό  το  θέμα.  Είναι  και  θέμα  της
απομαγνητοφώνησης  και  της  εταιρείας  που  κάνει  την  απομαγνητοφώνηση.  Αυτό  θα
ήθελα να σας το πω.

Τώρα,  όσον  αφορά  ότι  έχει  μπει  μια  σειρά. Έχει μπει  όντως  μια  σειρά.  Κατά
πάσα πιθανότητα τον Ιούλιο δε θα συνεδριάσουμε, αλλά τον Αύγουστο αρχ ίζουν και οι
ειδικές  περί  Τεχνικού  Προγράμματος  και  όλα  αυτά  και  θα  είμαι  και  στην  ευχάριστη
θέση κάποιες από αυτές τις  προτάσεις  που θα γίνουν εδώ μέσα,  να περιληφθούν και
στα τεχνικά προγράμματα και στον προϋπολογισμό αργότερα που θα γίνουν οι ειδικές
συνεδριάσεις.

Κυρία Μπόγδου.
ΜΠΟΓΔΟΥ: Με  όλη  τη  συμπάθεια  προς  εσάς  προσωπικά  και  για  αυτά  που περάσατε
αλλά και για την προσπάθεια που κάνετε και τον ήπιο τόνο που έχετε και την υπομονή
και  προς  τους  συμπαριστάμενους,  θέλω  να  πω  δυο  λόγια  -χωρίς  να  θέλω  να σας
κουράσω- αλλά θέλω να τα πω.

Εγώ  δεν  κατάγομαι  από  την  Πρέβεζα. Έχω  γυρίσει  όλη  την  Ελλάδα,  τέλος
πάντων, με την οικογένειά μου. Κατάγομαι απ’ τα Τζουμέρκα. Έχω ζήσει και σε χωριό
καλοκαίρια και σε πόλεις κτλ. Όμως, εγώ προσωπικά, σε όποια πόλη είτε βρίσκομαι για
λίγο είτε για πολύ και την αγαπάω και  πάσχω για την πόλη αυτή. Πολύ περισσότερο
για την Πρέβεζα που έχω πάρα πολλά χρόνια εδώ και έχω γεννήσει και τα παιδιά μου,
έχουν μεγαλώσει και έχουν φύγει και μπορεί να ξανάρθουν και έχουμε μέλλον, τέλος
πάντων, να είμαστε καλά.

Επομένως,  έχω  καταλάβει  με  τον  καιρό  ότι  έχω  ένα  πλεονέκτημα  έναντι  των
άλλων.  Είμαι  αποστασιοποιημένη από  τα  πρόσωπα  της  Πρέβεζας. Δηλαδή  τι  έχω
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νιώσει;  Ότι  οι  Πρεβεζάνοι γενικά  λένε  συνέχεια  Πρεβεζούλα  και  Πρεβεζούλα, την
αγαπάνε,  τη  θέλουν,  την  κάνουν,  αλλά  από  την  άλλη  μεριά,  έχουν  μια  γκρίνια  και
έχουν  μια  μιζέρια.  Την  αντιμετωπίζουν  με  μια  μιζέρια  που  τη  μεταφέρουν,  την
παίρνουν και τη δίνουν. Δηλαδή, έχω την εντύπωση ότι επηρεάζονται από τα πρόσωπα
περισσότερο.  Ξέρω ας  πούμε  κάποιον  που όταν ήταν  παιδί  και  λένε τώρα:  «Α μωρέ
αυτός θα έρθει να μας πει τι θα κάνει κτλ». Αυτό είναι ένα μειονέκτημα των ντόπιων
των  μικρών  πόλεων  και  όχι  μόνο  στην  Πρέβεζα πιστεύω.  Όμως  οι  άνθρωποι
προσδιορίζουν το περιβάλλον, το επηρεάζουν αλλά και το περιβάλλον επηρεάζει τους
ανθρώπους.  Αυτά  τα  δύο  πράγματα είναι  αλληλένδετα.  Αυτός  είναι  και  ο  λόγος  που
εγώ  έρχομαι  εξαιτίας  της  θέσης  μου  στο  ίδρυμα  «Ακτία Νικόπολις» και  αισθάνομαι
πάρα  πολύ…  να  σας  πω  και  εγώ  κάτι  προσωπικό,  υπερήφανη  που  είμαι  σε  αυτό  το
ίδρυμα. Δεν ξέρω αν θα ερχόμουν και σαν δημότης. Πιστεύω ότι θα ερχόμουν και σαν
δημότης. Θα έβαζα υποψηφιότητα και θα ζητούσα δηλαδή να είμαι σαν δημότης.

Στην  Επιτροπή Διαβούλευσης  έχουμε  παλέψει  πάρα  πολύ  από  την  αρχή.  Απ’
όταν άρχισε να προσπαθεί να σταθεί στα πόδια της. Δεν θέλω να πω άλλα πράγματα
παρά μόνο αξίζει να επαναλάβω το καλό γιατί μόνο κακά λέμε. Το καλό, ότι λειτουργεί
με ρυθμό και με τάξη και με μια σοβαρότητα. Όμως, δυστυχώς, δεν φτάνει αυτό. Δεν
φτάνει  καθόλου  θα  έλεγα. Αισθανόμαστε  δηλαδή  ότι  δίνεται  σοβαρότητα  και
λαμβάνονται  υπόψιν  αυτά  που  θέλουμε  να  πούμε  και  την  θέση  της  κτλ  αλλά  δεν
φτάνει αυτό. Δηλαδή εάν δεν λειτουργήσει σε όλη της την έκταση,  δηλαδή αυτά που
λέγονται εδώ να επιμεριστούν και να πάνε στο Δημοτικό Συμβούλιο.

Αυτή  την  υποχρέωση,  κύριε  Δαρδαμάνη, την  έχετε  εσείς.  Γιατί  ο  νόμος
καθορίζει  ότι  τις  αποφάσεις,  τις  προτάσεις  και  ό,τι  λέγεται  εδώ  μέσα,  πρέπει  να
πηγαίνουν  στο  Δημοτικό  Συμβούλιο  και  στο  Δήμαρχο.  Και  μάλιστα  λέει  ότι  σε  ένα
μήνα  πρέπει  να  αποφασίσει  το  Δημοτικό  Συμβούλιο.  Άρα,  αυτό  είναι  δικιά  σας
υποχρέωση. Βέβαια, μετά, το να μπούνε σαν θέματα, είναι υποχρέωση του προέδρου
του  Δημοτικού  Συμβουλίου.  Ούτε  καν  των  δημοτικών  συμβούλων.  Βέβαια  και  οι
δημοτικοί  σύμβουλοι,  αν  μαθαίνουν  τα  θέματα,  έχουν  τη  δυνατότητα  όπως  ορίζει  ο
νόμος να ζητήσουν από τον πρόεδρο να βάλει τα θέματα. Αυτή είναι η αλυσίδα.

 Μετά, το σπουδαιότερο είναι να υπάρχει θέληση και να φτάσει μέχρι το τέλος.
Δηλαδή,  κάτι  που αξίζει  ή  που βοηθάει  την  πόλη,  να φτάσει  στον τελικό  προορισμό
που  είναι να  εκτελεσθεί  ή  να  συμπληρώσει  κάτι  άλλο.  Αυτή  είναι  όλη  η  αλυσίδα.
Επομένως,  είναι  σημαντικό  που  τα  λέμε  αλλά  δεν  φτάνει  αυτό.  Όπως  είπε  ο  κ.
Λογοθέτης,  υπάρχει  τεράστια απαξίωση και  εγώ το  έχω νιώσει.  Φταίμε εμείς  οι  ίδιοι.
Όλοι  μας  φταίμε.  Και  μάλιστα  μια  μέρα  που  δεν  μπορούσα να  έρθω,  ο  συνάδελφος
που ήταν να με αντικαταστήσει,  μου είπε: «Εγώ να πάω εκεί; Να με κοροϊδεύουν;».
Είχε έρθει παλιά και βέβαια καταλάβαινε. Μην σας πω τι γινόταν… δηλαδή δεν υπήρχε
απαρτία  και  έλεγε  ο  πρόεδρος:  «Σιγά  μην  δεν  συζητήσουμε  το  θέμα  επειδή  δεν
υπάρχει απαρτία! Εμείς θα γράψουμε ότι υπήρχε απαρτία!».

Θέλει λίγο καιρό λοιπόν. Για να κατακτηθεί αυτό, θέλει χρόνο. Και θέλει να το
λέμε  και  εμείς  μεταξύ  μας.  Δηλαδή,  όταν  γνωρίζουμε  αυτούς  που  έρχονται  ή  τους
προέδρους  των  άλλων συλλόγων που έχουν δηλώσει  συμμετοχή,  να τους  πούμε  και
εμείς: «Ελάτε! Γίνεται μια καλή προσπάθεια τουλάχιστον ως ένα σημείο».

Από κει και πέρα και εσείς ό,τι  προβλέπει ο νόμος πρέπει πια να το κάνετε. Όχι
γιατί  αισθανόμαστε κορόιδα. Δεν θεωρώ αυτό γιατί ο καθένας κάνει  αυτό που πρέπει
να κάνει και δεν προσδιορίζεται από το τι κάνει ο άλλος.

Τώρα, πάλι συμφωνώ με τον κ.  Λογοθέτη και  αυτό είναι  ένα πρόβλημα και  θα
το έλεγα από την αρχή.  Τα θέματα και  ειδικά  το σημερινό,  είναι  ένα τεράστιο  θέμα.
Τεράστιο!  Όχι  γιατί  είναι  το  περιβάλλον.  Αν  παίρνουμε  τον  Αμβρακικό κόλπο,  ο
Αμβρακικός κόλπος θέλει  από μόνος του μια  ημερίδα.  Το δάσος εκείνο,  το  δάσος το
άλλο… Εμείς δεν ξέρουμε πολλά πράγματα. Δηλαδή θα βγω εγώ να κάνω ρεπορτάζ για
να πάω να δω τι γίνεται στο δάσος του Λεκατσά; Δεν γίνεται!

Η Επιτροπή έχει συμβουλευτικό και γνωμοδοτικό ρόλο. Δηλαδή, εσείς σαν αρχή,
σκέφτεστε ή σχεδιάζετε ή ξεκινάτε κάτι και μας καλείτε  εμάς να πούμε τη γνώμη μας
πάνω  σε  αυτό.  Που  σημαίνει  ότι  θα  έρθει ο  αρμόδιος  υπάλληλος  ή  ο  αρμόδιος
αντιδήμαρχος  -που  δεν  μιλάει  στο  τηλέφωνο-  ο  κ .  αντιδήμαρχος,  όταν  δεν  μιλάει
στο τηλέφωνο, έρχεται και μας ενημερώνει. Και εγώ που δεν ξέρω τίποτα για το  δάσος
του  Λεκατσά, σε αυτά που θα μου πει,  θα πω κάτι.  Εκεί  είναι  ο συμβουλευτικός μας
ρόλος.
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Βέβαια έχουμε τη δυνατότητα και εμείς,  όταν κάποια θέματα δεν μπαίνουν για
διάφορους  λόγους,  να  έχουμε  με  το  προβλεπόμενο  ποσοστό,  να  ζητήσουμε  να
συζητηθεί ένα θέμα, που έτσι είναι υποχρεωτικά και να συζητηθεί. Αλλά είναι γεγονός
ότι και  εμείς  από τότε που κάναμε μία τροποποίηση στον κανονισμό και το πετύχαμε
αυτό,  δεν  το  έχουμε  κάνει  και  εμείς  ακόμα.  Ε  κ.  Λογοθέτη;  Το  έχουμε  πει  πόσες
φορές. Αλλά γιατί δεν  το  κάναμε  τον  τελευταίο  καιρό  -πέρα από  τον  κορονοϊό  κτλ-
πάνω  που  ήμασταν  να  το  κάνουμε,  έγινε  αυτή  η  προσπάθεια,  σε  μια  μεταξύ  μας
συζήτηση  τέλος  πάντων  και  έγινε  μια  υποεπιτροπή.  Αυτή  έφτιαξε  ένα  κατάλογο  με
θέματα.  Τα  έστειλε  στο  γραφείο  εκεί  που  είστε  εσείς  τώρα.  Φαντάζομαι  αυτόν  τον
κατάλογο βρήκατε εσείς τώρα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Ναι,  τον κατάλογο.  Ο οποίος ήταν σύννομος,  με
τις 13 υπογραφές όπως όριζε ο νόμος. Τα θέματα μπήκαν από την απόφαση την δικιά
σας.
ΜΠΟΓΔΟΥ: Ναι.  Δεν  λέω τίποτα. Αυτό λέω. Προς  υποβοήθηση  έγινε  αυτός  ο
κατάλογος.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Είναι  θέματα  τα  οποία  απασχολούν.  Είναι
πολιτιστικά… με πρωτοβουλία του δήμου και με βάση αυτά, σαν θεσμική εξουσία, να
μπορούμε να σχεδιάσουμε κάποια πράγματα.
ΜΠΟΓΔΟΥ: Ναι το καταλαβαίνω. Αυτά τα θέματα είναι κάποια γενικά θέματα τα οποία
έχουν ένα σωρό υποδιαιρέσεις. Πέρα αυτών των θεμάτων, μπορεί να έχουν προκύψει
και άλλα. Έτσι λοιπόν και εσείς καταλαβαίνω ότι πήρατε αυτό το θέμα και το βάλατ ε.
Όμως  είναι  ένα  τεράστιο  –επαναλαμβάνω-  θέμα.  Και  μάλιστα  αν  θέλουμε  να
λειτουργήσει έτσι, δηλαδή να πούμε 5 πράγματα που μετά να πάνε στον κ. δήμαρχο ή
στο Δημοτικό Συμβούλιο κτλ… τι να πούμε τώρα για όλα αυτά τα θέματα εμείς και να
πάνε στο Δημοτικό Συμβούλιο;

Πρέπει λοιπόν να μπαίνουν μικρότερα τα θέματα, πιο εξειδικευμένα. Ειδικά όταν
πρόκειται  για τέτοια θέματα. Και τώρα επί του προκειμένου… όχι,  μάλλον δεν πρέπει
να μιλήσω τώρα γιατί είναι διαδικαστικό αυτό. Αυτό ήθελα να σας πω.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Ευχαριστούμε  κα  Μπόγδου.  Να  ευχαριστήσουμε
τον  κύριο  Δήμαρχο,  κύριο  Γεωργάκο και  τον  κ.  Παγγέ, τον  Αντιδήμαρχο  της
Δημοτικής Ενότητας Λούρου.

Θα ήθελα εδώ να σας πω όσον αφορά το τελευταίο  το  θέμα.  Όντως είναι  ένα
θέμα  που  αν  θυμάστε  και  στην  προηγούμενη  συνεδρίαση,  πάντα  προσπαθώ  στην
επόμενη  συνεδρίαση,  το  θέμα  να  το  ορίσουν  στην  προηγούμενη.  Δεν μας  δεσμεύει
κανένας  να επικεντρωθούμε  σε  κάποια  σημεία  της  συζητήσεως,  που  είναι  και  τα  πιο
επίκαιρα και να επαναλάβω με την ίδια θεματολογία.

Να μου επιτρέψετε επειδή θέλω να συντονίσω λίγο την συζήτηση και να πάρει
και λίγο ενημερωτικό, σήμερα να σας ενημερώσω ότι είχαμε την τρίτη συνεδρίαση του
συντονιστικού οργάνου της πολιτικής προστασίας του δήμου Πρέβεζας. Ήμουν και εγώ
παρών. Προεδρεύει ο κ. Δήμαρχος, ο κ. Κουμπής είναι ο αντίστοιχος Αντιδήμαρχος και
ο κ.  Παγγές έχει την ευθύνη στη Δημοτική Ενότητα του. Θα σας γίνει μια ενημέρωση
ή  από  τον  κ.  Δήμαρχο  ή  από  τον  κ.  Αντιδήμαρχο  γιατί  είναι  θέμα  που  αφορά  το
περιβάλλον, πριν κάνουμε οτιδήποτε.

Επίσης,  κύριε  Δήμαρχε,  επειδή  λείπατε,  θα  ήθελα  να  τονίσετε  σε  ποια  σημεία
στο  Επιχειρησιακό  Πρόγραμμα  στην  πρώτη  φάση  που  περάσαμε,  συμπεριλήφθησαν
κάποιες  από  τις  προτάσεις  της  Επιτροπής  Διαβούλευσης.  Αν  μπορείτε  να  κάνετε  μια
ενημέρωση  γιατί  τίθεται  το  θέμα  ότι  η  Επιτροπή  Διαβούλευσης  συζητά,  η  Επιτροπή
Διαβούλευσης  διαβουλεύεται,  προτείνει  και  με  δειλά  βήματα  σιγά-σιγά  αρχίζει  να
βρίσκει το δρόμο. Να επιταχύνουμε λίγο αυτά τα βήματα και να μπορεί όντως να έχει
και γνωμοδοτικό και συμβουλευτικό χαρακτήρα σε αποφάσεις του Δήμου.

Ευχαριστώ πολύ.
ΚΥΤΙΝΟΣ: Αν μου επιτρέπεις μια κουβέντα πάνω στο προδιαδικαστικό. «Το λακωνίζειν
εστί φιλοσοφείν». Θα πω 3 πράγματα.

Πρώτον.  Η  λειτουργία  της  Επιτροπής  σήμερα  υπό  τον  συντονισμό  σας  είναι  η
καλύτερη δυνατή που έχουμε γνωρίσει.

Δεύτερον.  Ποιο  είναι  το  πολυτιμότερο  αγαθό  σε  έναν  άνθρωπο;  Ποιο  είναι  το
αγαθό εκείνο που είναι εν ανεπαρκεία; Είναι ο χρόνος μας. Όλοι λοιπόν, όσοι είμαστε
εδώ, αφιερώνουμε κάτι πολύτιμο. Αφιερώνουμε τον χρόνο μας.

Για  ποιο  λόγο;  Για  να  γίνει  κάτι  καλό  στην  πόλη  μας.  Δηλαδή  όλοι  αυτοί  οι
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άνθρωποι  εδώ, ερχόμαστε και  σκεφτόμαστε σπίτι  μας και  εδώ πως θα κάνουμε καλό
στην πόλη. Και όταν λέμε καλό στην πόλη εννοούμε έργα, όχι λόγια. Παραδείγματος
χάριν,  πριν  από  λίγες  μέρες  έγινε  μια  εκτεταμένη  δενδροφύτευση. Αυτό  ήταν  ένα
εξαιρετικό έργο. Έτσι; Να το καταλάβουμε όλοι μας ότι επιθυμούμε με την παρουσία
μας και με την προσπάθεια μας, να δούμε καλά έργα για την πόλη μας.Τέλος.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Ευχαριστούμε, κύριε Κυτίνε. Ο κύριος Ευαγγέλου;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ: Ας  αφήσουμε  το  εντελώς  τυπικό  κομμάτι  της  διαδικασίας,  Επιτροπή
Διαβούλευσης, συζήτηση επισήμως και διά της τυπικής οδού στο Δημοτικό Συμβούλιο.
Εμάς το πρόβλημα δεν είναι η τυπικότητα. Το πρόβλημά μας είναι να ακουστούμε. Θα
μπορούσε  να  γίνει  ένα  άτυπο  Δημοτικό  Συμβούλιο,  το  οποίο  δεν  θα  μπαίνει  στην
ατζέντα  του  Δημοτικού  Συμβουλίου  και  θα  εναπόκειται  στη  δικιά  σας  καλή  διάθεση
όλων των μελών του Δημοτικού Συμβουλίου.

Εμείς από τη δικιά μας μεριά θα μπορούσαμε να κάνουμε μια μικρή επιτροπή και
να  συζητήσουμε  μεταξύ  μας  ποια  είναι  αυτά που θεωρούμε  καίρια  θέματα,  ώστε  και
εμείς να βγούμε από μια δύσκολη ψυχοσυναισθηματική κατάσταση. Δηλαδή, είναι όλες
οι  προσπάθειες  μας  σαν  των  Τρώων που  λέει  και  ο  Καβάφης. Ούτε  να  μπούμε  στα
κανάλια,  βάλτε  το  Δημοτικό  Συμβούλιο…  πείτε  το  μεταξύ  σας,  « τα  παιδιά  από  την
επιτροπή  διαβούλευσης  θέλουν  μια  κουβέντα».  Ας  είναι  με  όρους  Δημοτικού
Συμβουλίου  αλλά  άτυπη.  Δηλαδή  μήπως  μπορούμε  να  προσπεράσουμε  τυπικά
κωλύματα.  Εμείς  να έρθουμε σε επαφή με το δημοτικό γίγνεσθαι  μας ενδιαφέρει  και
να ακουστούν κάποια πράγματα.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Με συγχωρείτε. Γιατί να είναι άτυπο; Δεν κατάλαβα…
ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ: Για να γίνει σύντομα
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Δεν ακούγεστε, κύριε Λογοθέτη.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Γιατί  να  είναι  άτυπο;  Αφού  η  νομοθεσία  λέει  ότι  η  Επιτροπή
Διαβούλευσης συνεδριάζει,  εν συνεχεία τα θέματα μπαίνουν στο Δημοτικό Συμβούλιο
και συζητιούνται και προτάσεις κτλ και μπορούμε να είμαστε παρόντες και εμείς για να
υποστηρίξουμε  τις  προτάσεις  -που  συμφωνώ  να  μην  είναι  μεμονωμένες-  αλλά  μια
Επιτροπή δική μας να τις μαζέψει και να είναι συγκεντρωμένες να γίνει επίσημα.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ: Ή έστω μία συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου με αντικείμενο μια
ανοιχτή συζήτηση με την  Επιτροπή  Διαβούλευσης.  Δεν ξέρω αν προβλέπεται.  Και  να
σας πω και κάτι. Μη θεωρήσετε ποτέ ότι είμαστε συνεννοημένοι με τον κ. Λογοθέτη.
Σας το λέω εντίμως ότι βλεπόμαστε κάθε φορά στην  Επιτροπή  Διαβούλευσης. Σας το
λέω με πάσα ειλικρίνεια. Αυτό ήθελα να σας πω μόνο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Προφανώς ο κ.  Λογοθέτης έχει  δίκιο  γιατί  και  η
Επιτροπή η δική μας και  το  Δημοτικό Συμβούλιο  εκ του νόμου έχουν μια λειτουργία
επίσημη, η οποία έχει και κάποια επίπεδα διασφάλισης όλων αυτών που λέγονται.

Από κει και πέρα για τα υπόλοιπα, θα συνεννοηθώ με τον κύριο Δήμαρχο και με
τον  κύριο  Πρόεδρο  του  Δημοτικού  Συμβουλίου  για  να  δω  πώς  και  δια  μέσω  του
κανονισμού  του  Δημοτικού  Συμβουλίου,  μπορούμε  να  διασφαλίσουμε  μια  διαδικασία
όμορφη και ωραία η οποία παράγεται και εδώ μέσα.

Κυρία  Μπόγδου  έχετε  να  πείτε  κάτι  για  να  προχωρήσουμε  στην  ημερήσια
διάταξη;
ΜΠΟΓΔΟΥ: Μετά  από  αυτό  που  είπατε,  εγώ  προτείνω  σήμερα  να  μην  συζητήσουμε
όλα αυτά τα θέματα που έχετε βάλει. Δηλαδή αυτό ήθελα να πω. Αυτό που είπατε και
εσείς.  Να  μην  συζητήσουμε  όλα  τα  θέματα.  Να  συζητήσουμε,  ξέρω  γω, την  Κυανή
ακτή. Ας βάλουμε την άλλη φορά τα δύο δάση. Ας βάλουμε τον Αμβρακικό μόνο του.
Αυτό ήθελα να προτείνω.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Μισό  λεπτό,  κύριε  Πρόεδρε.  Αυτό  που  είπατε  τώρα,  ότι  πρέπει  να
μπαίνουν οι αποφάσεις, οι συζητήσεις και τα θέματα της Επιτροπής Διαβούλευσης στο
Δημοτικό  Συμβούλιο,  θα βουλώσει  και  τα στόματα αυτών που λένε:  «Τι  να κάνουμε
στην  Επιτροπή  Διαβούλευσης;  Αφού  ερχόμαστε,  σπάμε πλάκα και  φεύγουμε!  Δεν
γίνεται τίποτα».

Όταν  λοιπόν  επισημοποιηθούν  αυτά  και  μπούνε  τα  θέματα  στο  Δημοτικό
Συμβούλιο  και  συζητηθούν,  τότε  και  αυτοί  που  δεν  ξέρω  εάν  είναι  αρνητές  γιατί
νομίζουν ότι εδώ δεν γίνεται δουλειά ή είναι αρνητές γιατί βαριούνται να έρθουν -εγώ
το  δεύτερο  νομίζω  ότι  είναι-  θα  γίνει  πιο  ισχυρή  η  θέση  και  η  λειτουργία  της
Επιτροπής Διαβούλευσης.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Ευχαριστώ. Ο κύριος Δήμαρχος.
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ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Να  σας  καλησπερίσω  άλλη  μια  φορά.  Πιάνομαι  από  αυτό  που  είπε  ο
κύριος  Λογοθέτης.  Η  Επιτροπή  Διαβούλευσης  σίγουρα  δεν  είχε  αυτό  που  έπρεπε  να
έχει,  δηλαδή τη  συμμετοχικότητα και τις  απόψεις έτσι ώστε να τη λαμβάνουν πολλοί
υπόψη τους.  Όμως,  επειδή  γίνεται  μία  πολύ  σοβαρή προσπάθεια  και  θέλουμε  ακόμα
περισσότερο,  γιατί  τα  μέλη  της Επιτροπής  Διαβούλευσης  που  είναι  30  και  κάτι,
ουσιαστικά εκπροσωπείται  όλος ο νομός και πολύ περισσότερο από τους αιρετούς και
από  τη  δουλειά  που  γίνεται  και  που  πρέπει  να  γίνει  στην  Επιτροπή  Διαβούλευσης,
σίγουρα  μια  επιπλέον  προβολή  μέσα  από  το  Δημοτικό Συμβούλιο  με  συζητήσεις
θεμάτων.

Γιατί  μη  νομίζετε  ότι  τα  διαβάζουν  όλοι  τα  αποτελέσματα  που  βγάζουμε  εδώ.
Ελάχιστοι τα διαβάζουν. Δυστυχώς το Δημοτικό Συμβούλιο από πέρυσι τον Αύγουστο
που  ήρθαμε  στην  Επιτροπή,  πάντοτε  ήταν  αδιάβαστο.  Πάντοτε  ήταν  αδιάβαστο  και
πάντοτε μου λέγανε και την επόμενη και την επόμενη και την επόμενη, μέχρι που πριν
λίγες  μέρες,  όταν  η  Επιτροπή  ήταν  πρώτη  αυτή  που  τοποθετήθηκε,  πρώτη  που
περάσαμε  θέματα  μέσα.  Αλλά  σας  το  λέω  ειλικρινά,  το  Δημοτικό  Συμβούλιο  δεν
διαβάζει.

Θεωρώ πως  είναι  πολύ  σημαντικό  για  τον  Δήμο  μας  να  λειτουργεί  αυτή  η
Επιτροπή. Μακάρι να έρχονται  όλο και  περισσότεροι.  Και  εδώ είναι  ένα στοίχημα και
για  τον  πρόεδρο  της  Επιτροπής,  να  φέρουμε  και  τους  υπόλοιπους  που  δεν  με
συμμετέχουν,  γιατί  νομίζουν  ότι  έρχονται  εδώ  και  περνάτε  την  ώρα  σας.  Όμως  τα
αποτελέσματα είναι πολύ σοβαρά.

Αυτό θα το περάσουμε σε μία συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου. Από εσάς
που  έρχεστε  εδώ,  θα  είναι  2-3  που  θα  τοποθετηθούν.  Δεν  θα  τοποθετηθούν  όλοι.
Οπότε αυτή η μίνι  Επιτροπή, τέλος πάντων, να τοποθετηθεί  στο Δημοτικό Συμβούλιο
και  σε μια συνεδρίαση  μονοθεματική μπορούμε να το προβάλουμε. Γιατί  το Δημοτικό
Συμβούλιο  πλέον και  από το  youtube μπορεί  κάποιος  να το παρακολουθήσει  και  από
το σπίτι του -που κάποτε δεν υπήρχε τέτοιος τρόπος να το παρακολουθεί- και σοβαρά
θέματα να ακουστούν γιατί είναι οι προτάσεις οι δικές σας. Εμείς φέρνουμε τα θέματα,
όπως και για το περιβάλλον είναι μεγάλο το θέμα, δεν εξαντλούνται το περιβάλλον, ο
Αμβρακικός, τα αστικά και τα υπεραστικά δάση κτλ σε μία επιτροπή.

Είναι τόσο πολύ μεγάλο το θέμα και τόσες πολλές οι αρμοδιότητες που δεν είναι
ξεκαθαρισμένες  και  νομοθετικά,  τίνος  είναι  αυτό  το  δάσος,  πως  μπαίνουμε  εκεί,  τι
κάνουμε, που χρηματοδοτείται, πως διαμορφώνουμε μια κατάσταση για το περιβάλλον
καλύτερη. Όμως ένα πράγμα που είπε και ο κ. Κυτίνος εδώ σχετικά με το δάσος, μόλις
ζητήσαμε εθελοντές να έρθουν, ήρθαν μικρά παιδιά. Όλοι οι σύλλογοι που είναι μέσα
στα  κολυμβητήρια,  μέσα  στο  γήπεδο,  δεν  μπορούσαν.  Μόλις  απευθύνθηκα  στο
σχολείο,  αμέσως τα  μικρά  παιδιά  ήρθαν για  να  φυτέψουν  και  να κάνουμε το πρώτο
δάσος.

Ο εθελοντισμός με το περιβάλλον είναι ένα πολύ μεγάλο στοίχημα. Το να έχεις
εθελοντές  είτε  για  τα  δάση,  είτε  για  να  προστατεύουν  τους  υδροβιότοπους,  είτε  να
επισκεφθούν. Σήμερα πήγα λίγο στο μουσείο φυσικής ιστορίας στο Νεοχώρι. Έχει τόσα
εκθέματα.  Πάρα πολλά εκθέματα.  Κοιτάζουμε τώρα να κάνουμε τη διασύνδεση με το
ψηφιακό  μουσείο  που  έχουμε  εδώ  για  το  περιβάλλον  που  δείχνει  όλη  τη
βιοποικιλότητα του Αμβρακικού. Νομίζω ότι είναι πολύ σημαντικό να ξεκινήσουμε από
την παιδεία.  Τα παιδιά  να τα πάμε  να το δουν για  να νιώσουν το  τι  σημαίνει  δήμος
Πρέβεζας. Γιατί αυτό ήταν στο επιχειρησιακό. Πρέπει να καταλάβουμε και να μάθουμε
τι  σημαίνει  δήμος  Πρέβεζας,  ποια  είναι  τα  υπέρ  του,  ποια  είναι  τα  θέματα  που  μας
απασχολούν και θέματα που προστατεύουμε.

Θεωρώ  ότι  με  τη  συζήτηση  ανά  θεματική  που  μπορούμε  να  μιλήσουμε,  το
περιβάλλον δεν εξαντλείται  σε ένα θέμα.  Μπορούμε να κάνουμε και  ένα δεύτερο και
να χωρίσουμε λίγο τις ενότητες.

Όσον  αφορά για  τον  Αμβρακικό, θεωρώ ότι  και  κάποιος  εκπρόσωπος  από  τον
φορέα  διαχείρισης  -που  είναι  εξαιρετικά  παιδιά  και  που  κάνουν  πολύ  σημαντική
δουλειά- να έρθουν να μας πούνε τα προβλήματα που έχουμε. Να τα μάθουμε και να
τα φέρουμε μετά και  σε ένα Δημοτικό Συμβούλιο.  Όσον  αφορά για  τον υδροβιότοπο
του  Αμβρακικού, θεωρώ  ότι  πρέπει  να  γίνει  ξεχωριστά,  να  έρθουν  και  να  μας
ενημερώσουν για καίρια ζητήματα.

Οι  χρηματοδοτήσεις;  Θα  είναι  πολλές  στο  2021-2027.  Ειδικά  στη
βιοποικιλότητα,  για  το  περιβάλλον,  για  τα  δάση,  για  την προστασία  δασών.  Έρχεται
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μια  καινούργια  προγραμματική  περίοδος  και  εμείς  πρέπει  να  είμαστε  έτοιμοι  πού  θα
στοχεύσουμε και σε τι θα στοχεύσουμε και το σημαντικότερο στην όλη συζήτηση είναι
το πώς τα προστατεύουμε μετά.

Δυστυχώς, αν κάνετε μια βόλτα -που έκανα πριν μερικές μέρες στον Αμβρακικό-
τα κιόσκια έχουν διαλυθεί. Χρήματα παλιά της Ε.Ε για πλακόστρωτα κτλ έχουν αφεθεί
και  δεν  αξιοποιούνται.  Είναι  πολλά.  Ό,τι  και  αν  κάνουμε  ως  δημοτική  αρχή  και
χρηματοδοτήσουμε,  θα  πρέπει  να  υπάρχει  ένας  κόσμος  μετά  από  αυτό ,  σύλλογοι,
περιοχές που συνορεύουν με τον Αμβρακικό, ενεργοποίηση πάνω σε αυτό το κομμάτι,
να προστατεύουμε και να το αναδεικνύουμε. Γιατί και ο δήμος με τους 5 και 10 και 20
υπαλλήλους,  δεν  μπορεί  να  διαχειριστεί  όλο  αυτό  το  οικοσύστημα  που  έχουμε  ως
δήμος Πρέβεζας.

Νομίζω  ότι  θα  ακουστούν  πολύ  ωραίες  απόψεις.  Βάλτε  μια  σειρά  και  εδώ
είμαστε  να  τα  προβάλλουμε  και  να  το  φέρουμε  αυτό  ως  πρώτο  θέμα  στο  Δημοτικό
Συμβούλιο  σε  σχέση  με  το  περιβάλλον,  τη  διαχείριση  και  τη  βιοποικιλότητα  του
Αμβρακικού.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Ευχαριστώ τον κ.  Δήμαρχο. Κύριε Λογοθέτη πριν
πείτε οτιδήποτε, να θέσω λίγο την ατζέντα πώς θα γίνει αυτή η συζήτηση. Θα πρέπει
να βρούμε το θέμα και  εκεί  να εισαχθούν τα συμπεράσματα.  Έτσι πιστεύω εγώ. Ένα
θέμα που θα εισαχθούν  τα συμπεράσματα μας και με βάση αυτό να γίνει  η συζήτηση
στο Δημοτικό Συμβούλιο.  Θεωρώ ότι  έτσι  πρέπει  να γίνει  για να δώσουμε και  κύρος
στις αποφάσεις της Επιτροπής Διαβούλευσης. Κύριε Λογοθέτη ο λόγος σε σας.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Είχαμε  πει  την  προηγούμενη φορά ότι  οποιοδήποτε θέμα τίθεται  στην
Επιτροπή Διαβούλευσης, η σωστή διαδικασία είναι  να τοποθετείται  πρώτα ο Δήμος, η
Δημοτική  Αρχή  με  τους  υπεύθυνους  τι  σημαίνει  περιβάλλον,  τι  έχει  κάνει  για  το
περιβάλλον και  πώς  βλέπει  το  περιβάλλον.  Γιατί  μπορεί  να  έχουμε  καλυφθεί,  είχαμε
πει,  σε πολλά θέματα. Εν συνεχεία τα κενά ή τις ερωτήσεις,  τις  τοποθετήσεις  και τις
προτάσεις να τις κάνουμε εμείς. Θα γίνει έτσι η σημερινή συζήτηση; Ωραία.

Κάτι άλλο θέλω να ρωτήσω λίγο. Επειδή παρακολουθούμε μέσω του συλλόγου,
είμαι  στην  Επιτροπή  Διαβούλευσης  και  παρακολουθώ  πολλά  Δημοτικά  Συμβούλια,  ο
κύριος  Δήμαρχος έθεσε ένα σοβαρότατο θέμα στο οποίο  τα τελευταία 30 χρόνια  δεν
μου έχει  απαντήσει  κανένας.  Είπε  ο  κ.  Δήμαρχος  ότι  έφερε  μια  βόλτα στην  περιοχή
των  υγροτόπων  κτλ  και  είδε  τα  πάντα  εγκαταλελειμμένα.  Δηλαδή,  εκατομμύρια,
δισεκατομμύρια  που  έχουν  μπει  τα  τελευταία  χρόνια  για  το  περιβάλλον,  είναι  τώρα
εγκαταλελειμμένα κτλ.

Πού οφείλεται αυτό, κύριε Δήμαρχε; Διότι εάν είναι να ξανασυζητήσουμε για να
ξαναμπούμε  σε  προγράμματα,  να ξαναγίνουν  τα  ίδια…  τα  ίδια  μας  είπε  και  ο  κ.
Κουτσικόπουλος, ότι  αυτοί  κάνουν  αυτή  τη  δουλειά  και  όταν  είναι  να  μπει  η  άλλη
υπηρεσία που πρέπει να επιβάλει τους νόμους, που πρέπει να βάλει τα πρόστιμα, που
πρέπει να τους στείλει στη φυλακή, από κει και πέρα σταματάει.

Εάν  λοιπόν  εξακολουθεί  να  είναι  η  ίδια  δουλειά  -τα  τελευταία  30-40  χρόνια
αυτή  η  δουλειά  γίνεται,  υποβαθμίζεται  συνέχεια  ο  Αμβρακικός, οι  υγρότοποι  κτλ-
ποιος  ο  λόγος  να  κάτσουμε  να  συζητάμε;  Να  λέτε  εσείς  μεγαλεπήβολα,  να  πούμε
εμείς… και  στο τέλος τι  γίνεται;  Από το 3  πήγαμε στο 2,  στο μηδέν,  στο μείον.  Που
οφείλεται αυτό; Υπάρχει σωτηρία;

Να  σας  αναφέρω  ένα  παράδειγμα.  Σε  μια  συζήτηση  που  είχε  γίνει  εδώ  στη
"Θεοφάνειο" -ήταν  ο  φορέας,  ήταν  πολλοί  επίσημοι,  πολύ  ανεπίσημοι,  πολλοί
επιστήμονες-  θέσαμε  πάλι  αυτά  τα  θέματα  και  ο  καθένας  έλεγε  ότι  ο  Αμβρακικός
ξεκίνησε από εκεί,  έχει  φτάσει  στον πάτο, εκείνο έχει  γίνει  εκεί  και  εκείνο είχε γίνει
εκεί. Όταν θέσαμε το θέμα, υπηρεσιακοί παράγοντες που είναι εδώ, της γεωργίας, του
κτηνιατρείου,  οι οποίοι  πρέπει  να  ελέγχουν  όλα  αυτά  και  να  επιβάλουν  τις  ποινές,
ένας παράγοντας γύρισε και μου είπε -μάλλον του έφυγε γιατί δεν κατάλαβε τι είπε-
«Μα δεν καταλαβαίνεις κ. Λογοθέτη; Εδώ Ελλάδα είναι!».

Δηλαδή ό,τι και  να  λέμε, λέμε  «Εδώ  Ελλάδα  είναι!»,  τα αφήνουμε, γίνονται
στράφι  και  μετά  πηγαίνουμε  στο  ταμείο  και  πληρωνόμαστε  σαν  όμορφοι  και  ωραίοι
δημόσιοι υπάλληλοι.
ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Είναι  λίγο  πολύπλοκο  το  θέμα  του  Αμβρακικού. Δηλαδή  το  ότι  δεν
ρυπαίνουμε  τον  Αμβρακικό  σε  ένα  βαθμό  τα  τελευταία  2  χρόνια,  έχουν  γίνει
σημαντικά βήματα. Δηλαδή με τον βιολογικό του Λούρου και τη λειτουργία του, πλέον
δεν πέφτουν αστικά λύματα μέσα στο ποτάμι.  Αυτό τελείωσε.  Επίσης οι  μονάδες του
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βιοαερίου -που θέλω να πιστεύω ότι  λειτουργούν σωστά- που στα έγγραφα τους και
στις  περιβαλλοντολογικές τους  αδειοδοτήσεις είναι  να παίρνουν από τις  μονάδες που
είναι περιμετρικά στον  Αμβρακικό και να παράγουν με έναν τρόπο ενέργεια. Άρα δεν
έχουμε λύματα. Βέβαια θα πρέπει να λειτουργούν σωστά.

Και ένα κομμάτι είναι της διαχείρισης της βιωσιμότητας, διαχείρισης των έργων
που θέλουμε  να  κάνουμε  μέσα  σε  αυτό  τον  υγροβιότοπο.  Που μπορεί  να  είναι  έργα
εκπαιδευτικά,  που μπορεί  να  είναι  έργα  με  περιπατητικό  τουρισμό,  με  διάφορα.  Την
ανάδειξη δηλαδή ενός βιωματικού τουρισμού μέσα από την περιοχή αυτή.

Για να εντάξουμε όμως τέτοιες μελέτες και να πάρουμε χρηματοδοτήσεις, αυτό
που  είπα  είναι,  ότι  είχαν  πάρει  χρηματοδοτήσεις  αλλά  μετά  εγκαταλείφθηκαν.  Πού
οφείλεται αυτό; Το ότι δεν υπάρχει μια μελέτη βιωσιμότητας ενός έργου που πάμε και
ρίχνουμε χρήματα, πώς μετά λειτουργεί; Πώς θα λειτουργήσει αυτό; Θα έχει μόνιμους
υπαλλήλους;  Θα  υπάρχουν  εθελοντές;  Θα  υπάρχουνε  από  τα  χωριά  κάποιοι;
Σύλλογοι;

Δηλαδή κάποιοι πρέπει να ασχοληθούν με αυτά τα έργα που έρχονται. Σε αυτήν
την  κατάσταση  βρισκόμαστε  τώρα  γιατί  θα  βγουν  προσκλήσεις  για  εκεί.  Μπορεί  να
γίνουν κέντρα ενημέρωσης που πρέπει  να τα έχεις  ανοιχτά 365 μέρες τον χρόνο  και
όχι σαν της Σαλαώρας που είναι στην Άρτα που είναι πάντοτε κλειστό και δεν υπάρχει
ενημέρωση. Άρα  οτιδήποτε  και  αν  γίνεται  και  ό,τι  προτάσεις  θα  κάνουμε  για  να
αναδείξουμε  αυτό  τον  υγροβιότοπο  και  πώς  θα  το  διαχειριστούμε,  θα  πρέπει  να
υπάρχει βιωσιμότητα μετά.

Αυτό  είναι  ένα  μεγάλο  κομμάτι  που μας  απασχολεί  και  που  θα  μας  απασχολεί
όλους  μας.  Δεν  σε  βαθμολογούν  το  τι  θα κάνεις  αφού  φτιάξεις  το  έργο.  Ωραία  σου
δώσαμε  τα  χρήματα.  Σε  ευρωπαϊκά  προγράμματα,  ειδικά  σε  LIFE και  HORIZON, που
δίνουν και  βαθμολογείσαι,  το  να σου δώσουν χρήματα είναι  το πώς θα  λειτουργήσει
μετά και όχι το πώς θα φτιάξουμε ένα πλακόστρωτο, ένα κέντρο, ένα κάτι.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Τα προγράμματα αυτό λένε όμως. Παίρνεις ένα πρόγραμμα των τόσων
εκατομμυρίων  και  είσαι  υποχρεωμένος  μετά  να  εξασφαλίσεις  την  βιωσιμότητα.  Αλλά
επειδή  οι  δήμαρχοι  έρχονται  και  παρέρχονται,  σου  λένε:  «Τι  με  νοιάζει  εμένα… εγώ
μετά την τετραετία»…
ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Όχι  δεν  είναι.  Είναι και  η  συνείδηση  και  των  κατοίκων  των  περιοχών
αυτών και των συλλόγων που θα μπορούσε και ο σύλλογος να βοηθήσει. Τι να πούμε;
Για  το  Μιχαλίτσι; Για  την  Σαμψούντα; Για  τον  Λούρο εδώ  τον  παραποτάμιο;  Όλη  η
ενεργοποίηση  των  δημοτών  θα  ήταν  προς  τη  διατήρηση  όλων  αυτών  των  σημείων
ενδιαφέροντος που θα είχαμε.
.......................................(Διάλογος εκτός μικροφώνου)
ΚΟΥΜΠΗΣ: Μισό  λεπτό  λίγο.  Πριν  συζητήσουμε  για  το  περιβάλλον.  Πρώτα-πρώτα
ευχαριστώ  πάρα  πολύ  που  είστε  εδώ  και  θα  γίνει  μία  πολύ  ωραία  συζήτηση  και  θα
καταλήξουμε σε κάποια συμπεράσματα. Το πιο βασικό όμως -που εγώ εννοώ- είναι και
το  θέμα  φιλοσοφίας  και  παιδείας  για  το  περιβάλλον,  αφού  συζητάμε  για  το
περιβάλλον.

Τώρα τελευταία που ασχολούμαι με τα κοινά, δεν έχω πολύ χρόνο και συνήθως
τα διήμερα πηγαίνω εκδρομές με την οικογένεια γιατί συνέχεια λείπω. Πριν φύγω, να
σας  εξηγήσω  την  φιλοσοφία  που  εννοώ  περιβάλλον.  Διαβάζω  ότι  στην  Ισπανία  και
στην Πορτογαλία, χρησιμοποιούν τις αίγες για τον καλύτερο δασοφύλακα για τα δάση.
Αυτό που είπαμε προηγουμένως για πολιτική προστασία.

Το  σαββατοκύριακο  πήγα  στο  Καρπενήσι και  μένω συνήθως  σε  ερημικά  μέρη.
Είχε  βγάλει  ο  δασάρχης  ένα  χαρτί  «Απαγορεύεται  η  αιγοβοσκή».  Να  απαγορευτεί
δηλαδή  οι  άνθρωποι  να  βόσκουν  αίγες  σε  ένα  δάσος  πολύ  μεγάλο.  Όλο  αυτό  μας
δείχνει  τη φιλοσοφία που έχουμε και τη φιλοσοφία που έχουν πάρει πολλοί νέοι  της
δικής  μου  ηλικίας,  ό,τι  είναι  περιβάλλον  σημαίνει  ότι  είναι  κρατικό.  Μπλέκουμε  και
δασικούς  χάρτες,  μπλέκουμε  και  με  ιδιοκτησιακά  με  αποτέλεσμα  να  υπάρχει  μια
αποστροφή για το περιβάλλον. Φτιάχνουμε ή κάνουμε κάτι  χωρίς να ενσωματώνουμε
τον ανθρώπινο παράγοντα και την ανθρώπινη δραστηριότητα, με αποτέλεσμα αυτό να
εγκαταλείπεται.

Δεν  μπορεί  να  φτιάχνει  κάτι  ο  κάθε  δήμος  και  χωρίς  να  επεμβαίνει  κάποιος
παράγοντας  ή  οποιοσδήποτε.  Στα  ορεινά  χωριά  του  Λούρου αν  βγάζουμε  -όπως
βγάζουμε- να απαγορευτεί η βόσκηση ή δεν έχουμε οτιδήποτε που κάνουμε στα δάση,
με  αποτέλεσμα  αυτά  να  γίνονται  πυκνή  βλάστηση  και  να  είναι  επικίνδυνα  για  την
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πολιτική προστασία.
Αυτό  είναι  το  βασικό  που  πρέπει  σιγά-σιγά  να  δούμε  και  να  αλλάξουμε  τη

φιλοσοφία μας. Πιστεύω ότι στα νέα παιδιά αρχίζει και αλλάζει αυτό. Η δικιά μου γενιά
και οι πιο μεγάλοι είχαν κάποια αποστροφή στο δάσος. Πιστεύω ότι μπορεί να αλλάξει
με  την  Επιτροπή  Διαβούλευσης  και  όλα  αυτά  που  συζητάμε  εδώ  πέρα.  Πιστεύω  ότι
μπορούμε  να  κάνουμε  5-10  πραγματάκια, τα  οποία  μπορούν  να  βοηθήσουν  στο
περιβάλλον και στα δάση και στις λιμνοθάλασσες και στα πάντα. Όλα αυτά πρέπει να
γίνουν σε συνεννόηση μαζί σας.

Αυτό το μικρό παράδειγμα που σας είπα,  δείχνει και  την τάση που έχουμε σαν
χώρα. Δεν μας ενδιαφέρει. Να βγάλουμε μια οδηγία ή ένα φιρμάνι και ας μην έχει πάει
κανένας στον Σκιαδά ή στον Λούρο.

Ευχαριστώ πολύ………………..(Διάλογος εκτός μικροφώνου)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Θα μου επιτρέψετε και εγώ να παρέμβω γιατί θα
φύγει  η συζήτηση. Θα κάνουμε ένα θέμα για τον υγροβιότοπο,  τα παραποτάμια,  τον
Αμβρακικό και το φαινόμενο της διάβρωσης που παρατηρείται  στις  ακτές μας που θα
είναι το επόμενο.

Τώρα  θα  ήθελα  να  επικεντρωθούμε  σε  φυσικό  περιβάλλον,  δάση,  πυρκαγιές,
πολιτική προστασία. Να βάλουμε στο περιβάλλον και τα σκουπίδια; Αστικά-περιαστικά
δάση που είναι και επίκαιρο και λίγα θέματα για την πυροπροστασία.

Να βάλουμε  στην  αμέσως  επόμενη  συνεδρίαση,  εάν  δεν  προκύψει  κάποια  από
τις  ειδικές,  τον  Αμβρακικό, που  θα  ήθελα  να  είναι  και  ένα  από  τα  θέματα  μας  στο
Δημοτικό Συμβούλιο.

Οπότε ο κ.  Αραβαντινός που έχει ζητήσει τον λόγο. Θα μιλήσει πρώτα ο κύριος
Δήμαρχος.
ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Αυτό που μπορώ να σας πω είναι λίγο για την αντιπυρική περίοδο. Ήδη
έχουμε κάνει  5 συντονιστικά και  το  6 ο θα γίνει  την επόμενη.  3 με το δήμο κα ι 3 με
την περιφέρεια όπου όλοι οι εμπλεκόμενοι φορείς μιλήσαμε, όπως και κάθε χρόνο, για
την περίοδο αυτή.

Το  μεγάλο  πρόβλημα  που  παρατηρείται  είναι  σε  οικόπεδα  τα  οποία  είναι
εγκαταλειμμένα.  Υπάρχει  μια  γραφειοκρατία  στο  να  μπούμε  να  τα  καθαρίσουμε  με
αποτέλεσμα να δημιουργούνται θέματα ως προς τον καθαρισμό αυτών των οικοπέδων.

Δεν  είμαστε  ως  προς  την  στελέχωση  της  πυροσβεστικής  υπηρεσίας  στο
καλύτερο  δυνατό.  Οι  ελλείψεις  είναι  πάρα  πολλές.  Οι  ελλείψεις  φαίνονται  στην
πυροσβεστική όταν παίρνει και κάπου αλλού φωτιά και είναι αναγκασμένοι να φύγουν
από  δω  και  να  πάνε  σε  άλλα  μέρη  της  Ελλάδος. Το  ευτύχημα  είναι  ότι  έχουμε  ένα
αεροδρόμιο  στο  οποίο  υπάρχουν  τα  δύο  αεροπλάνα  ήδη  από  τώρα,  συν  ένα  ρώσικο
ελικόπτερο αυτή την εβδομάδα. Οπότε έχουμε την άμεση κατάσβεση από αέρος που τη
θέλουμε  στην  περιοχή  μας  γιατί  δεν  υπάρχει  εύκολη  πρόσβαση  στα  δάση.  Ό,τι
καλύτερο είναι από τα αεροπλάνα και από το ελικόπτερο που είναι απέναντι στο Άκτιο
και σε πολύ λίγο χρόνο θα είναι στη φωτιά.

Ο  συντονισμός  και  ο  εθελοντισμός  και  εδώ  είναι  πάρα  πολύ  μεγάλος.  Τα
μηχανήματα που έχουμε εμείς  ως  Δήμος και καινούργια που έχουμε πάρει  4x4, αυτά
θα έχουν επάνω δεξαμενή και θα πηγαίνουν από τις 15:00 μέχρι τις 20:00 περίπου, με
βάρδιες, σε σημεία τα οποία είναι επικίνδυνα ώστε να προλάβουν τη φωτιά. Είναι ένα
μεγάλο  θέμα  ότι  πρέπει  να  προλαβαίνεις  την  αρχή  της  φωτιάς  γιατί  αν  πάρει  μετά,
είναι ολόκληρη δύναμη για να σβήσει και αν θα σβήσει και τι θα καεί.

Άρα  σε  αυτό  το  κομμάτι,  από  τον  δήμο  μαζί  με  τη  Λ.Ε.Κ, που  βοηθάει  πάρα
πολύ γιατί μπορεί να οδηγεί αυτοκίνητα του δήμου, θα μας βοηθήσει περισσότερο σε
όλα αυτά τα σημεία. Είτε στο Μονολίθι είτε σε άλλα δάση να είναι παρών.

Όλο  το  δίκτυο  των  κρουνών  που  έχουμε,  βελτιώνεται  συνέχεια  και
επισκευάζονται  ανά περιοχές  που μας υποδεικνύει  η  πυροσβεστική.  Οι  πρόεδροι  των
κοινοτήτων συμμετέχουν με εθελοντές σε κάθε περιοχή με περιπολίες διότι δεν γίνεται
διαφορετικά  και  πραγματικά  είναι  πολύ  καλό  το  ότι  έχουν  μπει  και  αυτοί  στη
διαχείριση  της  περιπολίας  και  του  εθελοντισμού,  με  αποτέλεσμα  να  προλαβαίνουμε
-και έχουμε προλάβει- φωτιές.

Εκείνο  όμως  που  έχουμε  μεγάλο  θέμα  είναι  τα  προβλήματα  της  ΔΕΔΔΗΕ. Οι
περισσότερες  φωτιές  ξεκινούν  από  κολώνες,οι  οποίες  δεν  έχουν  καθαριστεί.  Είναι
υποχρεωμένη  η  ΔΕΔΔΗΕ  να  βάλει  εργολάβο  να  καθαρίσει  περιμετρικά  τις  κολόνες.
Είναι  δική  της  ευθύνη  και  όμως  δεν  έχουμε  στο  βαθμό  που  θέλουμε  την  διαχείριση
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αυτού  του  κομματιού.  Τελευταία,  μια  μικρή  φωτιά  που  πήρε  αλλά  την  προλάβαμε,
ήταν από κολόνα της ΔΕΗ με σπινθήρες που έπεσαν κάτω.

Η  περιοχή  της  βιομηχανικής,  που  εμάς  μας  τρομάζει  λίγο,  γιατί  ήδη  είχε
ξεκινήσει μια φωτιά. Με την πυροσβεστική υπηρεσία καθαρίσαμε εκεί στους  Ρομά και
φτιάξαμε  ένα κομμάτι  ώστε  να μην υπάρχει  κίνδυνος,  οπότε το αντιμετωπίζουμε  και
αυτό.

Σίγουρα και η ενημέρωση των δημοτών. Το πώς βάζουμε φωτιά ακόμα και στην
περίοδο  που  επιτρέπεται,  είναι  συγκεκριμένη.  Δηλαδή  δεν  μπορείς  να  βάζεις  φωτιά
-ακόμα και αν είναι χειμώνας- οπουδήποτε χωρίς να υπάρχουν οι συνθήκες και ποιες
ώρες. Αυτό δεν έχει περάσει στον κόσμο και βλέπουμε ότι είναι ένα θέμα. Μέσα όμως
από δική μας προβολή, μπορούμε να κάνουμε και μέσω σποτ στο ραδιόφωνο και στα
ΜΜΕ, το πόσο πρέπει να προσέχουμε και τι πρέπει να κάνουμε ειδικά στην περίοδο του
καλοκαιριού αλλά και στην περίοδο του χειμώνα.

Για τα δάση τα υπόλοιπα, της Κυανής, Μονολίθι κτλ, επιγραμματικά σας τα λέω
γιατί  στις  19:30 πρέπει  να  φύγω γιατί  έχει  το  πρότυπο  Γυμνάσιο  μια  εκδήλωση και
είναι η πρώτη εκδήλωση του που πηγαίνω. Με ενδιαφέρει το τι έχουν κάνει τα παιδιά
και θέλω να πάω λίγο τώρα στη Θεοφάνειο. Η διαχείριση των δασών θέλει και μελέτες
που θα σας τα πει ο κ. Κουμπής και το πώς επεμβαίνουμε.

Οι  αρμοδιότητες  είναι  ένα  πολύ  μεγάλο  θέμα  και  επίσης  τα  χρήματα  και  η
σύγκρουση που έχουμε πάντοτε με το δασαρχείο που έχει  μείνει  χωρίς κόσμο, χωρίς
χρηματοδότηση  και  η  προσπάθεια  είναι  να αλλάξει  αυτό  έτσι  ώστε  δάση  όπως  το
Μονολίθι, που  κάποτε,  όταν  η  δασική  υπηρεσία  ήταν  και  είχε  κόσμο,  περπατούσαμε
άνετα μέσα και γινόταν μια διαχείριση διαφορετική.

Εδώ τώρα έχουμε μπλέξει τα θέματα. Γίνεται μια προσπάθεια να βοηθήσουμε ως
Δήμος όσο μπορούμε και σε αυτές τις αρμοδιότητες. Ήδη κάποια ξεκινήσαμε αλλά δεν
φτάνουν αυτά. Το Μονολίθι είναι μεγάλη διαχείριση καθώς επίσης και εδώ ακόμα στην
Κυανή  ακτή,  που  αν  θέλουμε  να  κόψουμε  κάτι  πρέπει  να  γίνει  μια  μελέτη  που
ουδέποτε  έχει  γίνει  μελέτη.  Γιατί  μεγαλώνει  ένα  δέντρο.  Που  σταματάει  αυτό  το
δέντρο; Σταματά στα 5 μέτρα; Στα 7 μέτρα; Στα 12 μέτρα; Δεν σταματά ποτέ;
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Κύριε Δήμαρχε, υπάρχει νομοθεσία.
ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Δεν υπάρχει  καμία νομοθεσία.  Θέλει  διαχείριση μελέτης σε κάθε δάσος
και  σε  κάθε  περιοχή.  Από  εκεί  και  πέρα,  νομίζω  ότι  έχουμε  κάνει  μια  αρχή  για  τις
μελέτες που θέλουμε είτε για την Κυανή είτε για το Μονολίθι.

Αναμένω με ενδιαφέρον όλα αυτά που θα συζητήσετε. Σίγουρα στην περίπτωση
του υδροβιότοπου, όταν θα έρθει, θα έχουμε μια μεγαλύτερη προετοιμασία γιατί είναι
μεγάλο κομμάτι και  σίγουρα θα μας απασχολήσει για τα επόμενα 5 χρόνια με τη νέα
προγραμματική περίοδο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Ευχαριστούμε τον κύριο Δήμαρχο. Θέλετε να τον
ρωτήσετε κάτι για να τον αποδεσμεύσω;
ΚΥΤΙΝΟΣ: Ένα από τα μυστικά που υπάρχουν είναι το εξής. Μονοδρομείς τα δάση για
να ελέγχεις  από που θα μπαίνουν.  Η  μονοδρόμηση έχει  κι  άλλο καλό.  Σε περίπτωση
φωτιάς δεν έρχονται αντίθετα να μείνουν ακίνητοι και  να καούν εκεί  όπως έγινε στο
Μάτι.  Οι  μονοδρομήσεις,  λοιπόν,  είναι  βολικές  για  περίπτωση  διαφυγής  αλλά  οι
μονοδρομήσεις είναι  πολύ βολικές για να βάλεις  στην είσοδο κάμερα και να ελ έγχεις
τους πάντες. Τι ώρα μπήκαν, τι ώρα έφυγαν κτλ. Έχετε κάνει κάποια σκέψη για αυτό;
ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Στη  χρηματοδότηση  και  στην  ένταξη  περιμένουμε.  Έχουμε  σχεδιασμό
και για drone και για κάμερες και τη διαχείριση αυτή της πολιτικής προστασίας που θα
μας  δώσει  τη  δυνατότητα  να  ελέγχουμε  κάποιες  περιοχές.  Αυτή  η  χρηματοδότηση
δυστυχώς δεν έχει έρθει ακόμη.

Επίσης στο κομμάτι  της  πολιτικής προστασίας  που είναι  κάτι  καινούργιο  πλέον
νομοθετικά  στον  δήμο.  Έχουμε  ζητήσει  και  μέσω  της  ΚΕΔΕ την  δυνατότητα  να
κάνουμε  προσλήψεις  ανθρώπων  που  θα  ασχολούνται  συγκεκριμένα  με  αυτό  το
κομμάτι.

Επίσης με τη χρηματοδότηση αυτή, είναι και θερμοκάμερες για περιπτώσεις που
βλέπουν  κάτι,  κάμερες  κυκλοφορίες,  μαζί  με  τα  drone. Ας  ελπίσουμε  ότι  θα
προχωρήσουν σε αυτές τις χρηματοδοτήσεις. Να δοθούν στους δήμους για να κάνουμε
μια  ολοκληρωμένη  πολιτική  προστασία  με  ανθρώπους  αλλά  και  με  δυνατότητες  σε
μέσα.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Κύριε  Δήμαρχε,  να  ρωτήσω κάτι;  Στην  εισήγηση  που  κάνατε  άκουσα
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αυτά, τα οποία τα ακούω τα τελευταία 40 χρόνια.  Ότι υπάρχει  γραφειοκρατία για να
λειτουργήσει  όλο  αυτό  το  σύστημα  της  πυροπροστασίας,  ότι  η  ΔΕΔΔΗΕ  δεν  είναι
συνεργάσιμη,  ότι  η  δασική υπηρεσία είναι  χωρίς  υπαλλήλους.  Εάν είναι  με αυτές  τις
προϋποθέσεις να κάνουμε συζήτηση, να μην την κάνουμε.
ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Θα την κάνουμε.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Ναι, αλλά εάν η  ΔΕΔΔΗΕ δεν είναι συνεργάσιμη… η  ΔΕΔΔΗΕ είναι από
άλλο κράτος; Δεν υφίσταται τους νόμους της ελληνικής νομοθεσίας; Με  συγχωρείτε,
τι  πάει  να  πει  γραφειοκρατία;  Δηλαδή,  επειδή  υπάρχει  γραφειοκρατία,  καίγεται  το
δάσος αλλά μετά ψάχνουμε να βρούμε αν φταίει ο Α, ο Β, ο Γ ή ο Δ; Τα τελευταία 50
χρόνια δεν έχουν λυθεί αυτά τα προβλήματα. Έχουν λυθεί ή δεν έχουν λυθεί; Εάν δεν
έχουν λυθεί, να μην συζητάμε. Αν έχουν λυθεί, να λειτουργήσει ο νόμος.
ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Να  συζητήσουμε και  για  το  τι  έχουμε  και  τι  μπορούμε  να  κάνουμε  με
αυτό που έχουμε.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Μα αυτό λέω και εγώ!
ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Τα  10  άτομα  που  είναι  στην πυροσβεστική.  Αυτό  που λες  Κώστα.  Ένα
κομμάτι όμως της συζήτησης είναι και τι κάνουμε με αυτά που έχουμε.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ:  40  χρόνια  έχουμε  αυτά  μονάχα.  Κάθε  βουλευτής  και  εσείς,  κύριε
Δήμαρχε,  και  ο  υπουργός  έχει  από  15  συμβούλους  αλλά  δεν  έχουμε  πυροσβέστες.
Έχουμε 15 συμβούλους αλλά δεν έχουμε μηχανήματα. Έχουμε εκείνο αλλά δεν έχουμε
το  άλλο.  Κάντε  λοιπόν  θετικές  προτάσεις,  πείτε  ότι  δεν  θέλετε  συμβούλους  ούτε
τίποτα, ότι θέλετε μηχανήματα, θέλετε προσωπικό στις  ευαίσθητες υπηρεσίες, θέλετε
νομοθεσίες  να  λειτουργούν.  Να  μην  συζητάμε  με  τη  ΔΕΔΔΗΕ και  να  λέμε:  «Εντάξει
μωρέ, κάνε λίγο έτσι, κάνε λίγο αλλιώς…». Αφού έχουμε κάνει συζητήσεις τέτοιες. Με
συγχωρείς λίγο, αλλά να υπάρξει νόμος ξεκάθαρος: «ΔΕΔΔΗΕ αν δεν έχεις καθαρίσει
το χωράφι σου, φάε 5 εκατομμύρια πρόστιμο να πούμε για να τελειώνει η δουλειά».
Ο  άλλος  ξέρετε  τι  βγήκε  και  είπε  προχθές  στην  Αθήνα;  Βγήκε ο  υπεύθυνος  στην
τηλεόραση και  λέει:  «Ναι,  δεν το είχαμε καθαρίσει αλλά η προθεσμία είναι  μέχρι  15
Ιουνίου» και  εξασφαλίστηκε.  Μα γιατί  να  είναι  η  προθεσμία  μέχρι  15 Ιουνίου;  Όταν
απαγορεύεται  να  βάλεις  φωτιά  από  1η Μαΐου!  Αυτά  δεν  καταλαβαίνω  σ’  αυτό  το
κράτος.  1η Μαΐου που απαγορεύεται  να βάλεις  φωτιά,  πρέπει  να είναι  καθαρό και  το
οικόπεδο.Να σας  πω και  οικόπεδα μέσα στην πόλη εδώ που  είναι χάλια και  λέτε  ότι
υπάρχειγραφειοκρατία;  Τι  γραφειοκρατία;  Γραφειοκρατία υπάρχει  στο  ακίνητο  της
Alpha Bank απέναντι  από το  Διώνη που το χορτάρι  είναι  μέχρι  πάνω; Η  Alpha Bank
απολύει υπαλλήλους όμως για να φουσκώσει το χρηματοκιβώτιο της.

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Αυτό τώρα είναι  μια βοήθεια.  Είναι καταγεγραμμένο.  Δεν μπορούμε να
τα  ελέγξουμε  όλα  τα  οικόπεδα  και  αυτό  είναι  μια  πρόταση.  Δηλαδή  οι  δημότες  που
στέλνουν κτλ. Εδώ είναι εύκολο. Τους βρίσκεις εύκολα με το  κτηματολόγιο εδώ στην
Πρέβεζα. Στις  περιοχές  όμως  που  δεν  έχει  ολοκληρωθεί  το  κτηματολόγιο  που  άλλοι
είναι δεν ξέρω που βρίσκονται, δεν μπορείς εύκολα να μπαίνεις μέσα στην περιουσία
του άλλου.

Εκτός σχεδίου να σας ενημερώσω ότι δεν μπορούμε να κάνουμε τίποτα. Δηλαδή
αν έχεις  ένα κτήμα εκτός σχεδίου,  ακόμα και  στα 30 μέτρα του σχεδίου πόλης,  δεν
μπορώ να έρθω να σου πω: «Καθάρισε το». Ούτε μπορεί να στο πει κανένας.

Κάνουμε ενέργειες  αλλά έχει  και μια  διαδικασία  που είναι  χρονοβόρα.  Δηλαδή
στέλνουμε στην πυροσβεστική, αυτή πηγαίνει  και κάνει  έλεγχο, μας στέλνει  έγγραφο
και στέλνουμε εμείς στον ιδιοκτήτη. Αν δεν έρθει, του ξαναστέλνουμε και του δίνουμε
κάποιες μέρες. Δηλαδή περνά ένα διάστημα κάπου 20 μέρες για να κάνουμε όλη την
αλληλογραφία.
Φανταστείτε  τώρα  να  έχουμε  200  τέτοια  οικόπεδα!  Τα  πιο  όμως  επικίνδυνα,  όπου
έχουμε και  βλέπουμε,  δεν τα αφήνουμε έτσι.  Σ’  αυτούς που έχουμε στείλει  έγγραφα
-και  έχουμε  στείλει  και  φέτος-  η  ανταπόκριση  είναι  μεγάλη.  Εκτός  από  αυτούς  που
βρίσκονται στο εξωτερικό και είναι και κάποια εγκαταλειμμένα.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ:  Λιγοστεύουν  τα  παραπτώματα  οπότε  μπορείτε  να  τα  βρείτε  πολύ  πιο
εύκολα.
ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Ναι.  Εντάξει  υπάρχουν  και  κάποιες  περιπτώσεις…  Λοιπόν,  να  σας
ευχαριστήσω και στο επόμενο θα είμαι σε όλη τη συζήτηση σας.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Ευχαριστούμε  τον  κύριο  Δήμαρχο.  Θα  κάνεις
κάποια ενημέρωση, κύριε  Κουμπή; Ο κ.  Αραβαντινός πρώτος και  να ετοιμάζεται  ο  κ.
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Κυτίνος.  
ΑΡΑΒΑΝΤΙΝΟΣ: Στον κύριο Κουμπή θέλω να κάνω μια ερώτηση. Ήθελα να κάνω από
πριν  αλλά  είμαι  μέσα  στη  θεματική.  Μπορεί  να  έφυγε  βέβαια  ο  κ.  Δήμαρχος  αλλά
μπορεί και να ακούει τώρα. Καλό θα είναι όταν συνεδριάζουμε, μπορεί να βγει και κάτι
ξαφνικό. Να μην γίνεται κάτι άλλο για να έχουμε τον κ.  Δήμαρχο έστω και μία φορά
σε  όλη  την  συνεδρίαση.  Γιατί  με  την καθεαυτή κίνηση, ήδη πέφτει η  Διαβούλευση.
Αυτά που λέγαμε δηλαδή στην αρχή, το ρίχνουμε εμείς. Λυπάμαι.

Προς τον κύριο Κουμπή μιας και έκανε μια ανάλυση περί δασών και τα σχετικά.
Συγκεκριμένα  εδώ  στην  πόλη  μας  είμαστε  ικανοποιημένοι  από  το  πράσινο;  Δηλαδή
έχουν γίνει  δενδροφυτεύσεις; Υπάρχουν πράσινα σημεία; Αν όχι, ποιος ο σχεδιασμός;
Έχει μπει σε ταπετσαρία κάτω η πόλη με ειδικούς, να δουν, να κάνουν και να πουν ότι
αυτή θα είναι η πόλη σε 10 χρόνια;
ΚΟΥΜΠΗΣ: Καλησπέρα και  πάλι,  και  ευχαριστώ πάρα πολύ τον αγαπητό  Χρήστο για
την ερώτηση που έκανε. Έχουν γίνει  πολλές συζητήσεις και διάφορες σκέψεις για το
θέμα  πρασίνου  και  πως  θέλουμε  και  τι  θα  είναι  και  έχουν  γίνει  αρκετές
δενδροφυτεύσεις, κάποια σημεία χώρου πράσινου και οτιδήποτε άλλο.

Αυτό  που  έχουμε  ένα  θέμα  και  το  οποίο  συζητάμε  συνέχεια  και  με  τους
υπαλλήλους  και  με  πολλούς  πολίτες  είναι  η  διαχείριση  του  χώρου  του  πρασίνου.
Είμαστε μια πόλη που έχει  αρκετό πράσινο.  Μιλώ για την  πόλη, για τον  Μύτικα, τον
Άγιο Θωμά και οτιδήποτε άλλο. Αυτό που μου φωνάζουν όλοι είναι η διαχείριση αυτού
του  χώρου.  Μπορεί  να  έχουμε  κάποιες  μικρές  εστίες  πρασίνου  που  όντως  είναι
αναζωογονητικές και δίνουν μια άλλη αίσθηση στους συμπολίτες μας για να περάσουν
κάποιες ωραίες στιγμές, αλλά ταυτόχρονα υπάρχουν πάρα πολλές περίοδοι -όπως τον
Μάιο- που ο καθαρισμός των χόρτων σε κάθε οικόπεδο και όλη αυτή η διαχείριση, μας
δημιουργεί κάποιο θέμα.

Εκεί που θέλουμε σαν Δημοτική Αρχή και είναι πρωταρχική μας προτεραιότητα,
είναι να δούμε τι θα κάνουμε με την Κυανή ακτή. Έχουμε αναθέσει μία μελέτη για την
Κυανή ακτή σε έναν δασολόγο.  Αυτό έχει  γίνει  εδώ και  3-4 μήνες.  Σε μια τελευταία
επικοινωνία  μαζί  του,  σύντομα  πιστεύω ότι  θα  έχουμε  την  οριστική  μελέτη  ώστε  σε
συνεργασία, αφού υποβάλλουμε τη μελέτη στο δασαρχείο, να έχουμε και τη διαχείριση
της  Κυανής  ακτής. Το  θέμα  της  διαχείρισης  Κυανής  ακτής  λόγω  της  μελέτης  που
χρειάζεται  -που  είπε  προηγουμένως  και  ο Δήμαρχος  που  χρειάζονται  οι
γραφειοκρατικές  διαδικασίες-  προχωράμε  και  θα  ήθελα  να  γινόταν  τώρα. Πάει λίγο
αργά αλλά πιστεύω ότι σύντομα θα την έχουμε. Αυτό είναι το ένα κομμάτι το οποίο θα
πρέπει σίγουρα σαν δημοτική αρχή να το τρέξουμε και σύντομα θα γίνει.

Το δεύτερο που κάναμε σαν Δημοτική Αρχή και σημαντικό αφού αναφερόμαστε
για το περιβάλλον και τα δάση, είναι αυτό που κοιτάξαμε να βάλουμε που ήδη έχουμε
ετοιμάσει και έχουμε συνεργαστεί με κάποιους δασολόγους, είναι να κάνουμε κάτι και
για το  Μονολίθι. Όπως είπε και προηγουμένως ο  Δήμαρχος και όλοι το γνωρίζετε, με
5.000€ που παίρνει το δασαρχείο, δεν μπορεί να κάνει οτιδήποτε σοβαρό σε ένα τόσο
μεγάλο δάσος. Εκτός όμως από τα χωριά, έχουμε εντάξει και έχουμε ετοιμάσει κάποιες
μελέτες και για το δάσος που είναι εκεί στη γέφυρα της Δέσπως. Αυτά είναι που έχουν
γίνει.

Αυτό όμως που  θέλω εδώ να  πω  είναι  η  διαχείριση  του  χώρου  του  πρασίνου
στον δήμο που θέλει πάρα πολύ κόπο και θέλει και αρκετούς υπαλλήλους. Φέτος μέχρι
τώρα δεν είχαμε πολλούς υπαλλήλους. Πάλι θα είναι  σαν δικαιολογία στον άρρωστο.
Σήμερα  ήρθαν  και  κάποια  οκτάμηνα  και  ευτυχώς  από  αύριο  θα  έχουμε  πιο  πολλούς
υπαλλήλους οπότε θα είναι και πιο εύκολο να ικανοποιήσουμε και πολλά αιτήματα για
να ευπρεπίσουμε αρκετούς χώρους.

Γίνεται μια προσπάθεια που πρέπει να ενταθεί. Σε πολλά σημεία και μαζί Χρήστο
βλέπεις  ότι  έχουμε  συνεργαστεί  και  έχουμε πει  πως  μπορούν  να  γίνουν  κάποια
πραγματάκια για να δώσουν μια άλλη πινελιά. Πολλές φορές επειδή μπορεί να είμαστε
Επιτροπή Διαβούλευσης αλλά οι πιο πολλοί είστε ενεργά μέλη και ενεργοί πολίτες, έχω
μια  συνεργασία  και  πολλές  φορές  μου προτείνετε  λεπτομέρε ιες,  που εγώ πάνω στον
πανικό μου δεν βλέπω και μπορούν να κάνουν την διαφορά.

Εν κατακλείδι, ναι, γίνονται προσπάθειες αλλά ποτέ δεν πρέπει να σταματήσουν
και  θέλουν  και  πολλή  δουλειά  ακόμα.  Και  με  την  συμμετοχή  τη  δική  σας,  την  πιο
ενεργή,  μπορούμε  να  κάνουμε  θαύματα.  Σαν  Επιτροπή  Διαβούλευσης,  για  να  το
κλείσω,  θέλουμε  να  έχουμε  και  αποτελέσματα.  Όχι  μόνο  να  πάνε  κάποια  θέματα  ή
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κάποιες συζητήσεις στο Δημοτικό Συμβούλιο.
Ευχαριστώ πάρα πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Ευχαριστούμε τον κ. Κουμπή. Ο κ. Λογοθέτης.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Ακούγοντας  τώρα  τον  κύριο  Αντιδήμαρχο,  επειδή  έχουμε  μελετήσει
ορισμένα πράγματα. Λέμε ότι πρέπει να γίνει μελέτη για το δάσος της Κυανής ακτής.
Το δάσος της Κυανής ακτής που είναι  περιαστικό δάσος και οποιοδήποτε δάσος, έχει
μια ολόκληρη νομοθεσία.  Έχει  επίσης μια ολόκληρη νομοθεσία και  το πώς πρέπει  να
διαχειρίζεται το δάσος και τι πρέπει να γίνεται μέσα. Αυτή τη νομοθεσία γιατί δεν την
εφαρμόζετε  και  αφήνετε  μέσα  στην  Κυανή  ακτή  να  γίνεται  ότι να  ναι;  Έχουν  γίνει
κατασκευές, έχει  γίνει  το ένα, έχει γίνει το άλλο και δεν έχετε παρέμβει να πείτε ότι
απαγορεύεται να μπούνε φώτα, προβολείς κτλ μέσα στο περιαστικό δάσος της Κυανής
ακτής.  Και  καυχιόνται  κάποιοι  από  εσάς  ότι  μπήκαν  φώτα.  Απαγορεύεται  να  μπούνε
κερκίδες και μπαίνουν κερκίδες, το διαφημίζετε και το χρηματοδοτείτε κιόλας!

Απαγορεύεται το ένα,απαγορεύεται το άλλο και μας λέτε τώρα ότι χρειάζεται μια
μελέτη για την Κυανή ακτή. Να κάνει τι η μελέτη; Θα τα πετάξει αυτά η μελέτη έξω ή
θα  την  αφήσει  πάλι  εκεί;  Ή  επειδή  έχουμε  «ψηφαλάκια» θα  κάνουμε  και  κάτι
παραπάνω; Να ξεκαθαρίσουμε λοιπόν. Υπάρχει νομοθεσία; Θέλετε να την εφαρμόσετε
ή δεν θέλετε; Τώρα, θα κάνουμε εκείνο και θα κάνουμε εκείνα, τα έχουμε ακούσει και
από τις άλλες δημοτικές αρχές. Θα κάνουμε το ΣΒΑΚ, θα κάνουμε εκείνο, θα κάνουμε
εκείνο  και  χάλια  η  πόλη  όσον  αφορά  την  κυκλοφορία!  Θα  βάλουμε  πράσινο,  θα
κάνουμε  εκείνο,  θα  κάνουμε  εκείνο  και  όλοι  οι  καταστηματάρχες  τα  βγάλανε  τα
πράσινα από την παραλία γιατί εμποδίζει λέει την φάτσα από το μαγαζί…

Να ξεκαθαρίσουμε λοιπόν. Έχετε την δυνατότητα και τα κότσια να εφαρμόσετε
αυτά  τα  οποία  λέει  η  νομοθεσία;  Και  από  κουβέντες  σας  λέω  ότι  τα  τελευταία  50
χρόνια ακούμε. Περιμένω απάντηση.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Μιλάμε  για  δύο  διαφορετικά  πράγματα.  Εγώ  μιλάω για  την  Κυανή ακτή
σαν  δάσος  και  την  δασοτεχνική μελέτη  που  πρέπει  να  γίνει  και  πώς  πρέπει  να
διαχειριστούμε και εσύ αγαπητέ Κώστα μιλάς για το δάσος αυτό και τι δραστηριότητες
μέσα μπορούν να γίνονται.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Για το ίδιο μιλάμε.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Δεν είναι το ίδιο. Εγώ μιλάω για να κάνω μια μελέτη για το αν θα μπορώ
να κόψω κάποια  δέντρα,  τα οποία θα είναι  επικίνδυνα που όντως πρέπει  να κοπούν.
Όπως  προχθές  που  διάβασα  στο  ίντερνετ  ότι  είχαμε  ένα  περιστατικό  που  έπεσε  ένα
κλαδί.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ:  Εντάξει  αντιδήμαρχε. Με  συγχωρείς πάρα πολύ γιατί έχω διαβάσει την
Καλλικρατική νομοθεσία.  Δεν  λύνεται  το  πρόβλημα  έτσι.  Η  κρατική  αλλά  και  η
Καλλικρατική νομοθεσία γράφει ότι πρέπει να έχει γίνει καταγραφή του δάσους. Κάθε
χρόνο πρέπει να γίνεται σε όλα τα δάση έλεγχος. Ποια πρέπει να κοπούν, ποια πρέπει
να προστεθούν.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Δεν μπορούμε να κάνουμε οτιδήποτε…
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Αφού το λέει η νομοθεσία.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Κώστα  μου  δεν  μπορούμε  να  κάνουμε  ο,τιδήποτε.  Αυτό  σου  είπα  και
προηγουμένως.  Περιμένουμε  την  μελέτη  και  σύντομα  θα  την  έχουμε.  Πιστεύω πολύ
σύντομα,  μέσα  στο  μήνα.  Την  μελέτη  αυτή  θα  καταθέσουμε  στο  δασαρχείο  και  με
βάση αυτή τη μελέτη πρέπει να κάνουμε κάποιες ενέργειες. Αν πάμε έτσι χωρίς μελέτη
να κάνουμε κάτι στην Κυανή ακτή, θα πάμε φυλακή. Θα πάμε φυλακή!
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ:  Πως  θα  πάτε  φυλακή.  Σε  κάποια  άλλα  σημεία  κόπηκαν  δέντρα…  έλα
τώρα…
ΚΟΥΜΠΗΣ: Εγώ δεν ξέρω.  Εγώ και σαν υπάλληλος και σαν  Αντιδήμαρχος που είμαι,
ξέρω  και  έχω  συνεννοηθεί  ότι  χωρίς  την  μελέτη  που  περιμένω  να  την  πάρω,  δεν
μπορεί να γίνει κάτι. Όπως δεν μπορώ να κάνω και κάτι και στο  Μονολίθι. Μπορεί να
λέμε  να  μπούμε  μέσα  και  να  το  κάνουμε  ο,τιδήποτε  άλλο.  Δεν  ξέρω  τι  κάνουν  οι
άλλοι.  Εγώ ξέρω τι  κάνω εγώ και  τι  κάνει  η  δημοτική  παράταξη.  Δεν  μπορώ να  πω
στους υπαλλήλους: «Παιδιά κάντε αυτό».
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Επί της δημοτικής παράταξης κόπηκαν τα δέντρα
ΚΟΥΜΠΗΣ: Δεν ξέρω αν κόπηκαν και αν ήταν κάποιας δημοτικής παράταξης.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Κόπηκαν και δεν έγινε τίποτα. Δεν άνοιξε μύτη.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Ο κ. Κυτίνος.
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ΚΥΤΙΝΟΣ: Επειδή  με  το  δάσος  της  Κυανής  ακτής  κτλ  είχα  βάλει  στο  μυαλό  μου
κάποτε  ότι  μέσα  στο  δάσος  πρέπει  να  έχουμε  δασικές  δραστηριότητες,  εάν  κόψουμε
ένα μέρος του δάσους για να το κάνουμε αμπαλί ή για να το κάνουμε  beach volley ή
για να το κάνουμε καθίσματα ή οτιδήποτε άλλο, παρεμβαίνουμε στο δάσος.

Μια σκέψη θα ήτανε όλα τα γήπεδα αμπαλί κτλ, να γίνουν μέσα στο κάστρο του
Αγίου  Ανδρέα. Έχουμε ατελείωτα στρέμματα.  Ελάτε παιδιά με τα αυτοκίνητα σας,  με
τα ποδήλατα σας, πάρτε χώρο, κάντε το γηπεδάκι σας, χωρίς να πειράξετε τα δέντρα
κτλ.  Δηλαδή  ο  δήμος  έχει  χώρους  προσβάσιμους για  να  γίνονται  αθλοπαιδιές και
τέτοια. Μέσα στο δάσος γίνονται άλλα.

Δεύτερο  θέμα.  Ζούμε  τόσα  χρόνια  το  δάσος  της  Κυανής  ακτής,  το  οποίο  εγώ
έχω να λέω, ότι το φυτέψανε κάποτε κατά ένα μέρος οι πρόσκοποι της Πρέβεζας. Αυτό
έγινε  στον  μεσοπόλεμο  από  το  1922 που  ήρθαν  οι  πρόσφυγες  μέχρι  το  1940.  Ένας
από τους πρόσφυγες αυτούς ήταν και ο πεθερός μου, ο οποίος είχε φυτέψει κάποιους
ευκαλύπτους. Τόσα χρόνια στην Κυανή ακτή έχουμε μετρήσει ποτέ πόσα δέντρα είναι;
Ξέρουμε πόσα δέντρα φυτεύτηκαν, πόσα κοπήκαν και πόσα απομένουν;

Ξέρουμε  ποια  είναι  τα  ενδεικνυόμενα  δέντρα  για  να  βάλουμε  στην  πόλη  μας;
Πες ότι  εγώ, ένας απλός πολίτης,  έχω τη διάθεση να φυτέψω κάπου 5 δέντρα.  Ποια
είναι αυτά τα δέντρα τα ενδεικνυόμενα για το κλίμα της Πρέβεζας; Είναι το δέντρο Α;
Το Β; Το Γ; Είδαμε ότι οι φοίνικες μαράθηκαν.

Τρίτον.  Εκτός  από  τη  φροντίδα  μας  καθεαυτού  για  το  πράσινο  πρέπει  να
φροντίζουμε και για το αντίθετο. Δηλαδή το πράσινο παίρνει το διοξείδιο του άνθρακα
και μας δίνει οξυγόνο μέσω της θαυματουργής διαδικασίας της φωτοσύνθεσης. Πώς θα
γίνει να κυκλοφορούμε πιο πολλά ποδήλατα ούτως ώστε να μην παράγεται διοξείδιο;
Δηλαδή να βελτιώσουμε τις  συνθήκες κυκλοφορίας  στις  πόλεις  ούτως ώστε όλοι  μας
να κυκλοφορούμε με ένα ποδήλατο και να μην χρειαζόμαστε το αυτοκίνητό μας έστω
για μικρό μέρος της περιοχής.

Το περιβάλλον μας εγώ το διακρίνω σε πολλές υποκατηγορίες. Μία είναι η μέρα-
νύχτα. Την ημέρα μας φωτίζει ο ήλιος. Την νύχτα, το νυχτερινό περιβάλλον της πόλης
μας  έχει  πολλά  σκοτεινά  σημεία.  Κάτι  πρέπει  να  κάνουμε  και  για  το  περιβάλλον  τη
νύχτα.

Τέλος, είπε ο  Δήμαρχος πρωτύτερα μια κουβέντα. Ότι πήγε να δει ένα μουσείο
στο  Νεοχώρι. Σε αυτό το μουσείο  έχω πάει και  εγώ και όταν μπήκα μέσα, έκανα έτσι
(κουνά το χέρι του) για να ανοίξω τις αράχνες! Δεν μπαίνει ποτέ κανείς! Το ιστορικό
περιβάλλον  είναι  και  αυτό  ένα  περιβάλλον.  Τα  μουσεία  μας  είναι  σκορπισμένα  σε
διάφορα σημεία και μη επισκέψιμα. Κάναμε καμιά σκέψη κάποτε όλα αυτά τα μουσεία
να τα  μαζέψουμε σε  ένα στρατόπεδο που θα είναι  το  μουσείο  των  Συρρακιωτών, το
εκκλησιαστικό,  το  περιβαλλοντικό,  του  Νεοχωρίου,  το  Μουσείο  της  Ναυμαχίας  του
Ακτίου, του Αμβρακικού και ό,τι άλλο θέλετε, να έρχονται τα πούλμαν με τα ΚΑΠΗ, να
έρχονται τα πούλμαν με τους φοιτητές, να έρχονται τα πούλμαν με τους μαθητές, να
τα επισκέπτονται και να μην είναι νεκρά σημεία σαν και σήμερα; Πληρώσαμε ένα σωρό
λεφτά  κάποια  στιγμή  για  να  φτιάξουμε  αυτό  το  Μουσείο  της  Ναυμαχίας  του  Ακτίου.
Κάποτε ήταν εδώ κοντά. Μετά πήγε στα σφαγεία. Εκείνο που ξέρω εγώ είναι ότι  δεν
μπαίνει ποτέ κανείς. Δηλαδή έχουμε μουσεία νεκρά. Αυτά.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Ευχαριστούμε τον κ. Κυτίνο. Ο κ.  Ευαγγέλου και
μετά ο κ. Γκόλιας.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ: Θα ήθελα να ρωτήσω τον κύριο Αντιδήμαρχο. Όταν μιλούσατε εσείς για
μελέτη  σε  σχέση  με  την  Κυανή  ακτή  και  του  δάσους  του  Μονολιθίου, το
αντιμετωπίζετε καθαρά από άποψη, δέντρα, κόψιμο και διαχείριση των δέντρων. Άρα
δεν  μιλάμε  γι’  αυτό  που  έχει  ο  μέσος  Πρεβεζάνος -και  εγώ  μέσα  σε  αυτούς-  μια
μελέτη, η οποία να λέει ότι θέλουμε να κόψουμε αυτά, ότι πρέπει να κάνουμε κι άλλα,
ότι μπορούμε να κάνουμε και αυτό το δρομάκι. Αυτό δεν υπάρχει αυτή τη στιγμή στη
συζήτηση αυτή που λέτε.

Δηλαδή  περιμένετε  μια  μελέτη  από  έναν  δασολόγο  για  την  Κυανή  ακτή  ότι  οι
ευκάλυπτοι «Εκείνο, εκείνο και εκείνο και μέχρι εκεί». Δεν υπάρχει καμία συνδυαστική
μελέτη  που  να  λέει  αρχιτεκτονική  τοπίου,  διαχείριση  χώρου  και  κάτι  τέτοιο.  Και
φαντάζομαι ότι το ίδιο είναι και ως προς το δάσος του Μονολιθίου.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Πάμε  πρώτα  για  το  Μονολίθι. Το  Μονολίθι, παιδιά,  θεωρείται  αισθητικό
δάσος. Δεν ανήκει  καν στο δασαρχείο αλλά ανήκει  κατευθείαν στο  Υπουργείο. Οπότε
οποιαδήποτε επέμβαση κάνουμε, χρειάζεται αυτή η μελέτη. Όντως είχε βγει και κάποιο
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πρόγραμμα  που  είχαμε  κάνει  μια  προσπάθεια  και  περ ιμένουμε  τώρα  και  από  το
καινούργιο  ΕΣΠΑ από την Περιφέρεια να ενταχθεί. Μιλάμε για κάποια μέτρα δρομάκια
εκεί  και  ο,τιδήποτε  άλλο  που  έχει  σχέση  με  την  προστασία  του  δάσους  του
Μονολιθίου.

Όσον αφορά για την Κυανή ακτή, εγώ μιλάω σαν δικιά μου δουλειά, σαν δικιά
μου  ιδιότητα  του  Τμήματος  Περιβάλλοντος  και  του  Τμήματος  Αγροτικής  Ανάπτυξης,
την  δασοτεχνική μελέτη.  Πιστεύω  ότι  κάποιες  συζητήσεις  έχουν  γίνει  και  με  τις
Τεχνικές Υπηρεσίες  όσον  αφορά  και  το  αρχιτεκτονικό  τοπίο  και  τη  διαμόρφωση  του
χώρου που περικλείεται από δάσος Κυανής ακτής. Εσείς μιλάτε για τον χώρο ενώ εγώ
μιλάω για  το δάσος.  Αυτή είναι  η διαφορά.  Αυτό  είναι  κάτι  που αφορά πιο  πολύ τις
Τεχνικές Υπηρεσίες.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ: Να συνεχίσω;
ΚΟΥΜΠΗΣ: Ναι.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ: Κύριε  Δαρδαμάνη, δεν  ξέρω  αν  ήσασταν  εσείς,  όταν  αναλάβατε  το
Δημαρχείο.  Είχε γίνει  μια σύσκεψη στα όρια της  Επιτροπής  Διαβούλευσης,  ήταν ο κ.
Ντάλας τότε.  Είχατε  πει  ότι  ήταν να μπείτε  σε ένα πρόγραμμα. Ίσως ήσασταν εσείς.
Ήταν ένα πρόγραμμα, αν θυμάμαι,  που είπατε στον κ. Ντάλα: «Θα σας χρειαστώ για
τις γνώσεις σας»; Είχε γίνει τίποτα με αυτό;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):   Είχαμε  καταθέσει  τότε  μια  πρόταση  για  το
πρόγραμμα  LIFE 5.000.000€.Είναι  ένα  πολύ  δύσκολο  πρόγραμμα  το  οποίο  το
κυνηγάμε.  Μέχρι  στιγμής  δεν  έχει  γίνει  τίποτα.  Όπως  είναι  και  οι  αναπλάσεις,  αυτά
που λέει,  μέσα σε μία από τις  προσκλήσεις  του ΤΡΙΤΣΗΣ έχουμε καταθέσει  εμείς  μια
πρόταση. Ας ευχηθούμε ότι θα εγκριθούν αυτά τα προγράμματα.
Ο  Δήμος  Πρέβεζας δεν  έχει  τις  οικονομικές  δυνατότητες  ώστε  να  χρηματοδοτήσει  ο
ίδιος  τέτοιες  απαιτητικές  μελέτες.  Θέλω να  το  καταλάβετε  αυτό  το  πράγμα.  Δηλαδή
υπάρχει  αυτή  η  οικονομική  ένδεια  και  προσπαθούμε  με  χρηματοδοτικά  εργαλεία , τα
οποία  μας  δίνουν  διάφορες  προσκλήσεις.  Οι  οποίες  είναι  προσκλήσεις  και  μέχρι  να
υλοποιηθούν, όπου ο χρόνος ο πολιτικός είναι τέτοιος που είναι αδυσώπητος από τον
πραγματικό τον χρόνο.

Μέσα στο κάστρο του Παντοκράτορα η μελέτη έχει  και  άλλα.  Έχει  και  αστικές
αναπλάσεις και είναι ένα σύνθετο κομμάτι που έχουμε καταθέσει εκεί. Όλο αυτόν τον
καιρό κάνουμε το σταυρό μας κάθε μέρα να μην έχουμε μεγαλύτερη κατάρρευση. Να
μην καταρρεύσει στα χέρια μας κάτι, το οποίο καταρρέει εδώ και 30 χρόνια.

Αυτό θέλω να σας πω. Καταλάβατε τι σας είπα. Αυτό είναι ένα πρόγραμμα LIFE
των 5.000.000€.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ: Αυτό τρέχει ακόμα;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Τρέχει, τρέχει.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ: Όταν  θα  κάνουμε  την  συνάντηση  για  τον  Αμβρακικό  θεωρώ  ότι  ο  κ.
Κουτσικόπουλος θα πρέπει  να  είναι  παρών πέρα από  τους  ανθρώπους  που έχουν να
κάνουν με το δημαρχείο. Νομίζω ο κ. Κουτσικόπουλος θα πρέπει να είναι παρών.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Θα μου επιτρέψεις,  Βασίλη, να σου μιλήσω στον
ενικό, γιατί γνωριζόμαστε πολλά χρόνια, θέλει προετοιμασία πάρα πολύ καλή γιατί θα
πρέπει να βάλουμε και το θέμα της διάβρωσης. Η διάβρωση τρώει τον πλούτο μας και
όσο  δεν  το  καταλαβαίνουμε  μετά  από  κάποια  χρόνια  θα  είναι  πολύ  μεγάλη  η
διάβρωση. Θα χαθούν και περιουσίες. Θα χαθεί αυτό το δάσος που μιλάμε τώρα. Έτσι
όπως πάει θα χαθεί και η Κυανή ακτή. Ήδη υπάρχουν δέντρα νεκρά.

Άρα θα το αναλάβουμε σαν προεδρείο να γίνουν όλες οι απαραίτητες ενέργειες
ώστε στη συγκεκριμένη ημερομηνία να είναι και οι παράγοντες. Δηλαδή η ΕΤΑΝΑΜ θα
είναι  σίγουρα.  Ο  κ.  Κουτσικόπουλος με  κάποιον  συνεργάτη  του  να  είναι  εδώ,  το
ΓΕΩΤΕΕ να  είναι  εδώ  γιατί  έχει  περιβαλλοντολόγους.  Να  μην  το  ξεχνάμε.  Να
καλέσουμε  και  τον  κ.  Γιαννούλη,  τον  πρώην  Δήμαρχο  με  την  ακαδημαϊκή  του
ιδιότητα, γιατί θα έχει να μας πει και κάποια θέματα.

Είπα ότι  τον Ιούλιο  δεν θα κάνω κάτι.  Αν βγουν τα πράγματα και αν όλο ι σας
-γιατί  πιστεύω  ότι  εσείς  τουλάχιστον  θα  είστε  εδώ,  που  είστε  πάντα  εδώ-  αν
μπορέσουμε  και  το  ακροατήριο  να  το  μεγαλώσουμε  από  τους  συμμετέχοντες  τους
δικούς μας,  ας το κάνουμε και  τον Ιούλιο.  Θα τα κάνω εγώ τα τηλέφωνα για να δω
συμμετοχές  και  να  δω  διαθεσιμότητες  ώστε  να  μπορούμε  να  βάλουμε  ένα  θέμα, το
οποίο  θα  περάσει  από  την  Επιτροπή  Διαβούλευσης  με  βάση  τα  συμπεράσματα,  να
καθαρογραφτεί και να μπορέσουμε να το συζητήσουμε στο Δημοτικό Συμβούλιο όπως
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πρέπει. Εντάξει;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ: Μια τελευταία ερώτηση. Αυτό το πράγμα που είναι  στον Παντοκράτορα
με  τις  ελιές  τι  είναι  τέλος  πάντων;  Ειλικρινά  δηλαδή  με  θλίβει  εντελώς  αυτό  το
πράγμα. Δεν ξέρω δηλαδή τι είναι αυτό το πράγμα με τις ελιές εκεί πέρα που κανένας
δεν τις προσέχει. Πείτε μας αν ξέρετε κάτι.
.......................................(Διάλογος εκτός μικροφώνου)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Εσείς  τότε  επειδή  ήσασταν  εκεί  κ.  Λογοθέτη  με
την προηγούμενη  ανάπλαση.  Έφυγαν  οι  φοίνικες,  έφυγε  το  ένα,  το  άλλο  και  πήγαν
αυτά. Πώς πήγαν αυτά; Το έχω κι εγώ απορία…
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Όταν έγινε η μελέτη, η μελέτη είχε φοίνικες. Γι’  αυτό λέω ότι υπάρχει
νομοθεσία.  Η νομοθεσία  όμως  έλεγε  και  η  εισήγηση  για  την  μελέτη,  ότι  το  πράσινο
αυτό  στην  περιοχή  πρέπει  να  είναι  ενδημικό,  δηλαδή  αυτό  που  είναι  σε  αυτή  την
περιοχή.  Επειδή όμως είχε  κονόμα οι  φοίνικες  τότε…κόστιζε  2500€ ο  φοίνικας  και  η
μελέτη  για  την  Κυανή  Ακτή  προέβλεπε  όλα  να  ήταν  ξύλινα  διάδρομοι,  περιφράξεις
κλπ.  Όταν  έγινε  η  παρέμβαση  και  ήρθε  η  αρχιμηχανικός  της  στείλαμε  την  κανονική
μελέτη και την απεντάξανε τότε. Οπότε πήγαμε στα άλλα με φοίνικες και μετά ήταν το
σκαθάρι…και  προσέβαλλε  τους  φοίνικες…Πόσο  εκτιμώνται  οι  φοίνικες  τότε;  Πήραν
τηλέφωνο  και  τους  είπαν  150€  και  500€  αντίστοιχα  η  μικρή  και  η  μεγάλη  ελιά.  Η
Περιβαλλοντική είπε ας μπούνε ελιές. Το κιόσκι έχει εγκαταλειφθεί.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Ποτίζονται  νομίζω. Χρησιμοποιούνται  στα  παραθαλάσσια  αντί  της
καταπάτησης.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Τα φύκια βγήκαν έξω και κάψαν την πρώτη σειρά ευκάλυπτων στην 
Κυανή Ακτή…..................(Διάλογος εκτός μικροφώνου)

ΓΚΟΛΙΑΣ: Εγώ  εργάζομαι  στη  Διεύθυνση  Δασών  μια  υπηρεσία  που  είναι
υποστελεχωμένη. Έχει  δύο εξαίρετους δασολόγους που μπορούν να κάνουν θαύματα
αλλά  και  που  δεν  προλαβαίνουν  να  κάνουν  τίποτα.  Μέχρι  πρότινος  ανήκαμε  στην
Αποκεντρωμένη  Διοίκηση, η  οποία  ουδέποτε  ήθελε  και  έδωσε  τα  χρήματα  τα  οποία
χρειαζόταν  για  να  βοηθούν  τα  δάση.  Από  01/06  έχουμε  περάσει  στο  Υπουργείο
Περιβάλλοντος πλέον επίσημα αλλά οργανωτικά ακόμα είμαστε στο μηδέν.

Τα προβλήματα που αντιμετωπίζει  η  δική μας υπηρεσία  καθημερινά είναι  τόσα
πολλά που πραγματικά σας λέω δεν μένει ούτε ένα δευτερόλεπτο για να μπορέσει ένας
δασολόγος ή ένας γεωπόνος να ασχοληθεί και να σκεφτεί  τι θα γίνουν τα δάση στην
περιοχή μας. Έχουμε 5 περιαστικά δάση, τα οποία είναι ανεκτίμητα, εκ των οποίων τα
2 είναι και ιδιωτικά αλλά δεν πειράζει.

Αυτό που θα ήθελα να πω είναι ότι ο Δήμος αν θέλει να τα διατηρήσει ζωντανά,
πρέπει  να προσλάβει  δασολόγο.  Τα δάση είναι  ζωντανά,  δεν μπορούν να περιμένουν
τεχνικές  μελέτες  και  εκθέσεις, οι  οποίες  θα  αποφασιστούν  φέτος  και  θα  εκτιμηθούν
μετά από 3-4 μήνες και μετά από 4-5 χρόνια θα ξαναεκτιμηθούν και θα δούμε τι έχει
γίνει. Μέχρι τότε θα έχουν πεθάνει.

Θέλει  έναν  μόνιμο  άνθρωπο  στον  Δήμο  της  Πρέβεζας, έναν  επιστήμονα
δασολόγο.  Δόξα σοι ο Θεός, υπάρχουν πάρα πολλοί νέοι δασολόγοι στην Πρέβεζα -οι
οποίοι  είναι  εξαιρετικοί-  και  μπορούν  να  κάνουν  τη  δουλειά  αυτή  και  οι  οποίοι  θα
κάνουν ουσιαστικά όλο αυτό που κάναμε εμείς σήμερα και τα τελευταία 30 χρόνια.  Θα
ασχοληθούν με το δάσος.  Θα γίνουν μελέτες,  θα υπάρξει  αλληλογραφία,  θα υπάρξει
επικοινωνία  με  το  Υπουργείο,  θα  μπορέσουμε  να  βγάλουμε  και  να  ενταχθούμε  σε
προγράμματα για να μπορέσουμε να διατηρήσουμε τα δάση ζωντανά.

Επειδή  το  ζω εκ  των  έσω,  δεν  υπάρχει  καμία  σωτηρία  αν  δεν  ασχοληθεί  από
μόνος  του  ο  Δήμος και  αν  δεν  προσλάβει  τον  ιδανικό  άνθρωπο.  Θέλει  οπωσδήποτε
δασολόγο. Είμαι πεπεισμένος ότι ο δασολόγος θα μπορέσει να βοηθήσει και το  Τμήμα
Πρασίνου. Λυπάμαι που θα το πω αλλά το  Τμήμα Πρασίνου, έτσι  όπως έχει συσταθεί,
είναι  πολύ λίγο για την  Πρέβεζα. Ίσως κουράστηκαν, ίσως δεν ακούγονται,  ίσως δεν
ξέρω και  εγώ τι  έχει  στο  μυαλό  του ο  καθένας.  Δεν  το  λέω με  κακία  αλλά  είναι  το
πραγματικό αποτύπωμα.

Όσον  αφορά  τα  δάση.  Αν  θέλετε  να  σώσετε  τα  δάση  και  αν  θέλουμε  να  τα
σώσουμε, πρέπει ο Δήμος άμεσα να προσλάβει δασολόγο. Πρέπει να σκύψει το κεφάλι,
να  ξεκινήσει  να  δουλεύει  σε  συνεργασία  με  το  Υπουργείο,  να  κάνουν  μελέτες,  να
δούνε  πώς  μπορούν επιχειρησιακά  να  λειτουργήσουν  στα  δικά μας  δάση,  να έρθουν
χρήματα  κατά  τόπους  για  να  μπορέσουν να  σωθούν. Όση  γνώση  και  να  μαζέψουμε
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εδώ  μέσα  σήμερα  -και  άλλοι  τόσοι  να  ήμασταν-  δεν  αρκεί  να  σώσουμε  ούτε  ένα
δέντρο.

Εγώ πλέον μετά τα βιώματα που έχω και μετά τις γνώσεις που έχω ζήσει με τον
κ.  Κορμέντζα  που  είναι  ο Προϊστάμενος  της  Διεύθυνσης  Δασών  Πρέβεζας, έχω
καταλάβει  ότι  είναι  μια απίστευτα δύσκολη επιστήμη. Θέλει  εξειδίκευση.  Ο γεωπόνος
δεν κάνει τίποτα. Χρειάζεται δασολόγος.

Για  να  μην  πλατειάζω γιατί  όλοι  ξέρετε  τι  θέλω,  κ.  Κουμπή τα  οκτάμηνα  δεν
σώζουν  ούτε την  καθαριότητα  αλλά  ούτε  το  Τμήμα  Πρασίνου  της  Πρέβεζας. Δεν  το
λέω  με  κακία  ούτε  το  λέω  ως  μομφή.  Αυτό  όμως  που  έχω  παράπονο  είναι  γιατί  τα
τελευταία  40  χρόνια  δεν  μερίμνησε  κανένας  Δήμαρχος,  κανένας  Δήμος  και  καμία
υπηρεσία του Δήμου να επενδύσει σε μηχανήματα τα οποία θα διευκολύνουν το έργο
των  λίγων  υπαλλήλων  που  έχει  το  Τμήμα  Πρασίνου.  Υπάρχουν  εξειδικευμένα
μηχανήματα  τα  οποία  κόβουν  και  δεν  αφήνουν  πίσω  υπολείμματα.  Υπάρχουν
μηχανήματα, τα  οποία  έχουν  αναρροφητήρες. Κόβουν  και  περνάει  και  κάνει  την
αναρρόφηση. Δεν χρειάζεται να περιμένουμε την καθαρίστρια να περάσει κι αυτή από
πίσω.  Υπάρχουν  μηχανήματα  τα  οποία  κλαδεύουν,  κόβουν,  «κεντάνε».  Ό,τι  θέλουν
μπορούν να κάνουν.

Όταν ένας  Δήμος έχει  5 υπαλλήλους στο  Πράσινο, δεν μπορεί να περιμένει  τα
οκτάμηνα  να  σώσουν  το  πράσινο  του  Δήμου.  Αν  όμως  αυτοί  οι  5  υπάλληλοι
εξειδικευτούν  και  ο  Δήμος  αγοράσει  4-5  μηχανήματα, τα  οποία  μπορούν  να
βοηθήσουν,  λύνουμε  το  πρόβλημα  άμεσα.  Αυτό  το  έχω  πει  εδώ  και  πάρα  πολλά
χρόνια. Υπάρχουν καταστροφείς, οι οποίοι είναι αυτοκινούμενοι και οι οποίοι είναι όσο
είναι  το  τραπέζι  εδώ μπροστά μου.  Δεν  αφήνουν υπολείμματα,  δεν  αφήνουν τίποτα.
Έχουμε  να  καθαρίσουμε  κτήματα  μέσα  στον  δήμο  της  Πρέβεζας, τα  οποία  δεν  τα
προσέχουν οι  πολίτες.  Βάζεις  το  μηχάνημα μέσα και  δεν χρειάζεται  να  κάνεις  τίποτα
άλλο.  Ούτως  ή  άλλως  ο  νόμος  είναι  ξεκάθαρος.  Χρεώνεις  0,50€  ανά  τ.μ.  και
πιστώνονται  στην  εφορία  και  τελειώνει  το  θέμα.  Το  θέμα  όμως  είναι  ότι  εμείς  δεν
έχουμε και υπαλλήλους.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Δεν τους βρίσκουμε.
ΓΚΟΛΙΑΣ: Βρίσκονται  για  πλάκα!  Άστο  τώρα,  Κώστα… Μηχανήματα για  να τρέξουμε
τον χρόνο μπροστά. Μηχανήματα! Δεν φτάνουν οι υπάλληλοι.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Πάμε στο πρώτο θέμα όπως τα είπες με την σειρά.

Πρώτον.  Δασολόγος.  Συμφωνώ  απόλυτα  μαζί  σου.  Είμαστε  όμως  ακόμη  σε
εποχές  μνημονίου.  Ζητήσαμε  δασολόγο  αλλά  ακόμα  όμως  είμαστε  ένα  προς  10  και
κάτι  τέτοιες  ιστορίες  και  θέλει  κάποιο  χρόνο.  Εμείς  το  έχουμε  ζητήσει  αυτό  από  το
Υπουργείο  και  περιμένουμε  να  εγκριθεί.  Ξέρετε  ότι  δεν  είναι  οι  εποχές  -οι  παχυλές
αγελάδες- να έρχονται άνετα οι προσλήψεις. Πάει αυτό. Το έχουμε κάνει, το ξέρουμε,
το γνωρίζουμε και κανένας δεν διαφωνεί.

Δεύτερον. Το Τμήμα Πρασίνου. Το Τμήμα Πρασίνου δεν έχει 5 υπαλλήλους που
είπες εσύ. Είχε έναν, τον γνωστό Μπάμπη και αν δεν ήταν ο Δήμαρχος -και προς τιμήν
του-  να  πάρει  με  τα  55-67  και  με  τα  ΑμεΑ, θα  είχε  μείνει  ο  Μπάμπης… Πήραμε  και
φτάσαμε στους 5.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Πόσους υπαλλήλους έχει με οκτάμηνα στο Τμήμα Πρασίνου;
ΚΟΥΜΠΗΣ: Αύριο θα έρθουν άλλοι 3-4 με οκτάμηνα και θα φτάσουμε στους 9-10.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Στην καθαριότητα;
ΚΟΥΜΠΗΣ: Στα οκτάμηνα είναι 4-5. Σύνολο 14 άτομα. Είναι κάτι οδηγοί.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Εκδικάσθηκαν  και  τα  ασφαλιστικά  σήμερα  για
τους covid…
ΚΟΥΜΠΗΣ: Ναι έχουμε και τους covid. Μπαίνουν;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Δεν έχει βγει ακόμα η απόφαση.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Είναι οι covid και παρακαλάμε να μείνουν οι covid.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Παρακαλάω  γιατί  όντως  αυτά  τα  παιδιά
δούλεψαν. Κάνω τον σταυρό μου δηλαδή!
ΚΟΥΜΠΗΣ: Και μετά αν αφήσουμε τον Μπάμπη και το  Τμήμα Πρασίνου, ο Ντόντορος
είναι  και  μία  κοπέλα  που  ασχολείται  με  τις  γραφειοκρατικές  εργασίες.  Δεν  έχει  ο
Δήμος υπαλλήλους. Μην γελιόμαστε! Εμείς λέμε ο δήμος και ο δήμος και χίλια δυο…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Και  τώρα  να  σας  πω  και  εγώ  τα  δικά  μου.  Για
πολιτική προστασία και καθαρισμούς -αυτό το θυμάμαι τότε επί Μπαΐλη- είναι 38.000€
για  όλα  αυτά  και  πηγαίνουν  για  τους  καθαρισμούς.  Δεν  φτάνουν  όχι  να  κοπούν  τα
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δέντρα αλλά ούτε να κλαδευτούν. Δεν φτάνουν με τίποτα. Είναι 38.000€. Και τώρα το
καλοκαίρι καθαρίζουμε για να μην καούμε. Αυτά χρησιμοποιούμε.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Και αυτό που είπε ο  Δημήτρης να πάρουμε μηχανολογικό εξοπλισμό, έχει
γίνει.  Ήδη έχουμε  πάρει  ένα  μικρό  τρακτεράκι και  ένα  πίσω χορτοκοπτικό  και  χάρις
αυτών έχουμε κόψει σε πολλούς χώρους και σε πολλά οικόπεδα.
.......................................(Διάλογος εκτός μικροφώνου)
ΓΚΟΛΙΑΣ: Πάντως  με  αυτά  που  είπες,  Γρήγορη,  εγώ  καταλαβαίνω  ότι  η  πόλη
δουλεύει στον αυτόματο πιλότο όσον αφορά το πράσινο.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Παιδιά,  δεν λέμε ότι  δουλεύει  στον αυτόματο πιλότο. Είμαστε μια ομάδα
5+2,  7  άτομα και  με τον  Δήμαρχο 10-12 άτομα,  τα οποία  αγωνιζόμαστε καθημερινά
για  να  καταφέρουμε  να  διατηρήσουμε  την  πόλη  καθαρή  και  τον  χώρο  πρασίνου.  Τα
τηλέφωνα που δέχομαι αυτή την περίοδο γ ια να καθαρίσουμε… και δίκιο έχει ο κόσμος
και  πολύ σωστά λέει.  Γίνεται  αγώνας δρόμου. Και  ξέρετε τώρα, μην γελιόμαστε,  δεν
είναι και  ιδιωτικός τομέας  να  τους  πεις  από  τις  20:00  το  βράδυ  μέχρι  τις  00:00  να
τελειώσουμε. Δημόσιο είναι. Η αλήθεια είναι. Με το καλό τους παίρνεις. Με το καλό!
.......................................(Διακοπή εγγραφής)
ΚΟΥΜΠΗΣ: Πόσες  φορές  ειδικά  και  ο  κ.  Κυτίνος  και  ο  Χρήστος  και  εσύ  μου  είπες:
«Να κάνω αυτό»; «Κάντο μόνος σου» του λέω. Μου λέει ο Χρήστος πολλές φορές, στο
90%: «Να πάω»;  Στις  αρχές  μου ζήταγε  εργάτη.  Σιγά μην είχα  εγώ εργάτη να του
δώσω! Τότε μου λέει: «Να πάω μόνος μου να κάνω την δουλειά»; Και εγώ χαίρομαι!
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Με αυτή την κατάσταση είναι  δυνατόν να πάει  η πόλη μπροστά; Γιατί
λοιπόν να βάλετε υποψηφιότητα ξανά; Αυτοί που ενδιαφέρονται ενημερώνονται για το
τι Δημαρχείο θα πάρουνε αν βγούνε… 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):Κοιτάξτε  να  δείτε  έφυγαν  πολλοί  από  το
δημόσιο.Είμαστε  υποστελεχωμένοι.Η  καθαριότητα έχει  ανταποδοτικά  τέλη κλπ.  Εάν
έβαζα  μια  συζήτηση  για  την  καθαριότητα  τι  θα  γινόταν;  Κάναμε  ανάθεση  σε
Δασολόγο…τοπογραφική  μελέτη  δεν  μπορούμε  να  έχουμε  γιατί  ενώ  έχουμε  4
τοπογράφους  μηχανικούς  δεν  μπορούν  να  υπογράψουν  .Θα  σας  πει  ο  κ.Κουμπής…
Είμαστε στην ευχάριστη θέση για τα εγκαταλελειμμένα αυτοκίνητα, υπάρχει διαδικασία
με  τον  κ.Καζούκα  και  τη  Δημοτική  Αστυνομία  να  πάρουμε  τα
εγκαταλελειμμένα………………….(Διακοπή εγγραφής)
ΚΥΤΙΝΟΣ: Μισό  λεπτό  μόνο  να  κάνω  μια  υπερβατική  ερώτηση  που  δεν  θέλει
απάντηση. Σε κάποιους άλλους δήμους γίνονται έργα…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Τα  Γιάννενα σας  αρέσουν;  Σας  αρέσουν  τα
Γιάννενα; Προφανώς η Πρέβεζα δεν είναι ίδια όπως ήταν πριν 10 χρόνια. Τουλάχιστον
αυτό να…
ΚΟΥΜΠΗΣ:  Κοιτάξτε, δεν  μπορούμε  να  φτάσουμε  από  το  0  στο  10  γιατί  έχει  μ ια
σταδιακή διαδικασία η οποία είναι…
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Με  συγχωρείτε.  Η  Πρέβεζα  δεν  είναι  όπως  ήταν  αλλά  είναι  ορισμένα
πράγματα που δεν χρειάζεται ούτε εργάτες να έχεις και ούτε τίποτα.

Μπαίνεις  στην  είσοδο  του  δημαρχείου.  Το  έχουμε  πει  100.000  φορές.
Περιμετρικά το δημαρχείο  έπρεπε  να  είναι  κούκλα.  Δεν  χρειάζεται  πολλούς  εργάτες,
ούτε τίποτα.  Μπαίνεις  από ετούτη τη μεριά,  τα τελάρα.  Μπροστά,  οι  σακούλες με  τα
σκουπίδια.  Βρωμάει!  Από  εκείνη  τη  μεριά  που  είναι  το  ΚΕΠ,  δεν  μπορείς  να  δεις
τίποτα.  Είναι  αυτό  το  ΚΑΦΑΟ,  τα  κλιματιστικά  κτλ.  Αυτά  δεν  χρειάζονται  μεγάλη
διαδικασία.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Θα υπάρξει μια ανάπλαση εδώ σίγουρα σε αυτό το
κομμάτι όπως θα είναι η είσοδος και η έξοδος της παιδικής βιβλιοθήκης. Όσον αφορά
το  άλλο,  κατά  παρέκκλιση  -το  γνωρίζετε-  η  είσοδος  του  δημαρχείου  είναι  από
μπροστά.  Πώς  το  καταφέραμε  να  είναι  η  είσοδος  από  το  πλάι… για  να  κάνουμε
γραφεία, η είσοδος η πραγματική έκλεισε και ήρθε από το πλάι.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Ωραία.  Και  αν  ήταν  η  είσοδος  από  εκεί,  αυτός  έπρεπε  να  έχει  τα
σκουπίδια;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Σε αυτό έχετε απόλυτο δίκιο.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ:  Ενεργοποιηθείτε  λίγο!  Πέστε  λίγο:  «Παιδιά  ή  τα  μαζεύετε  ή  τρώτε
πρόστιμο». Είναι απαράδεκτη η κατάσταση εδώ! Πέρναγαν άνθρωποι και κοιτάγανε με
ένα μάτι! Να σας βοηθήσουμε θέλουμε.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Παιδιά, πραγματικά πρέπει να γίνουμε πιο σκληροί.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Ε βέβαια!
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ΚΟΥΜΠΗΣ: Τελειωμένα πράγματα. Η παραλία; Έρχομαι εγώ και ο Γιάννης, καλό παιδί
και  επιστήμονας.  Δεν  μπορεί  κάθε  μεσημέρι  στην  παραλία  να  κάνει  τον  τροχονόμο!
Έχεις δει στο λιμεναρχείο να είναι κανένας;
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Γιατί δεν είναι;
ΚΟΥΜΠΗΣ:  Εγώ  ντρέπομαι  πραγματικά  και  λυπάμαι.  Έχω  πει  σε  2-3  ανθρώπους:
«Μην  βάζεις  το  αυτοκίνητο».  Δεν  το  έχω  βάλει  ποτέ  στη  ζωή  μου  αλλά  ούτε  και  ο
Γιάννης.  Το  είπα μια, δυο,  τρεις  φορές…  τι  θα  κάνω  εγώ;  Τον  χωροφύλακα;  Τον
λιμενάρχη;  Έχουμε  πει  στην  παραλία,  στην  πλατεία  Ανδρούτσου 08:00-11:00.  Πάνε
όλα τα  φορτηγά!  Πρέπει  να  γίνουμε  πιο  σκληροί.  Σε  αυτό  έχεις  δίκιο.  Αλλά το δικό
μας  μείον  είναι  ότι  δεν  έχουμε  ούτε  δημοτική  αστυνομία  ώστε  να  πούμε:  «Παιδιά
πηγαίνετε  να  γράψετε».  Έχεις δίκιο. Ίσως θα  πρέπει  και  εγώ  και  ο  Δαρδαμάνης  να
γίνουμε χωροφυλάκοι! Δραγάτες!
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ:  Να  μην  γίνετε  χωροφυλάκοι.  Να  αναγκάσετε  αυτούς  που  είναι
χωροφυλάκοι να κάνουν την δουλειά τους.
ΚΟΥΜΠΗΣ:  Έναν  χωροφύλακα  έχεις.  Πόσους  έχει  Γιάννη  η  Δημοτική  Αστυνομία;
Έναν;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Πέντε. Μια βάρδια.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ:  Γρηγόρη,  ουσιαστικά  η  Πρέβεζα  είναι  από  την  λεωφόρο Ειρήνης  και
κάτω, το ιστορικό κέντρο και λίγο δεξιά και αριστερά. Αν αυτός ο χωροφύλακας που
έχετε, κατέβαινε κάθε μέρα και τράβαγε τα πρόστιμα σε όλους αυτούς, ξέρεις πως θα
ήταν  η  πόλη  στο  ιστορικό  κέντρο;  Λαμπίκο!  Δεν  μπορεί  ο  καθένας  να  κρεμά  τα
σώβρακα του και  να έρχεται  ο  τουρίστας και  ο  άλλος να έχει  κρεμασμένα  σώβρακα,
σουτιέν, το ένα, το άλλο να πούμε… και βγαίνει ο  Δήμαρχος τώρα και λέει: «Είμαστε
Μονακό!». Κέρατα βερνικωμένα είμαστε!  Αυτό  πρέπει  να  γίνει.  Τι  λέει  ο  νόμος;  Δεν
λέει ο νόμος έτσι;
ΚΟΥΜΠΗΣ: Ωραία, συμφωνώ μαζί σου…
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ:  Η  Δημοτική  Αστυνομία  είναι  στον 2ο όροφο.  Από το παράθυρο μπορεί
να τον γράφει αυτόν εδώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Οι μηχανές εδώ από κάτω;
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ:  Οι  μηχανές  είναι  των  υπαλλήλων.  Απαγορεύεται  στο  ιστορικό  κέντρο
και  οι  μηχανές είναι  των υπαλλήλων. Το ίδιο και  στη Λαϊκή. Αυτά είναι  πράγματα τα
οποία…

ΚΟΥΜΠΗΣ: Δεν είναι των υπαλλήλων στην Λαϊκή
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Τι; Δεν είναι των υπαλλήλων;……………….(Διάλογος εκτός μικροφώνου)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Να μιλήσει η κυρία Μπόγδου.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Αναμασούμε τα ίδια και τα ίδια
ΚΟΥΜΠΗΣ: Για να το κλείσω. Πρέπει να γίνουμε πιο σκληροί.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Κυρία Μπόγδου, ο λόγος σε σας.
ΓΚΟΛΙΑΣ: Να πω κάτι τελευταίο το οποίο μου διέφυγε. Να κάνετε μια προσπάθεια να
πείσετε  τους  Πρεβεζάνους  να  υιοθετήσουν  τα  παρτέρια και  τις  πλατείες  της  πόλης.
Συμβαίνει  και  σε  άλλες  πόλεις,  συμβαίνει  κατά  κόρον  και  στο  εξωτερικό.  Αφού  δεν
υπάρχει προσωπικό, αφού υπάρχει υποστελεχωμένη διάρθρωση, νομίζω ότι είναι πάρα
πολλοί άνθρωποι οι οποίοι θα ήθελαν να ασχοληθούν.
ΚΟΥΜΠΗΣ:  Ατύπως,  Δημήτρη, έχει  γίνει.  Αν  περάσουμε  σε  κάποια  μαγαζιά,  επειδή
πηγαίνω με τα πόδια συνέχεια μέσα εδώ και πιάνω κουβέντα και με χαιρετάνε, κοίταγα
το παρτέρι και μια κυρία με ρωτάει: «Τι κοιτάς το παρτέρι μου; Δεν με ήξερε. Το έχω
υιοθετήσει εγώ!». Ατύπως έχει γίνει. Επίσημα δεν έχει γίνει.
ΜΠΟΓΔΟΥ: Να πω κάτι σ’ αυτό. Εγώ μέχρι πριν λίγο ούτε να μιλήσω δεν ήθελα γιατί
πραγματικά  πικράθηκα  γιατί  σας  καταλαβαίνω.  Σίγουρα  όμως  σε  όλες  αυτές  τις
εργασίες  και  ευθύνες  και  υπηρεσίες  κτλ  υπάρχει  και  το  θέμα  διαχε ίρισης.  Δηλαδή
γίνεται  καλή  και  κακή  διαχείριση.  Δεν  ξέρω,  λέτε  ότι  έχετε  λίγους  υπαλλήλους  και
λίγα χρήματα. Τώρα αν κάνετε καλή ή κακή διαχείριση δεν το ξέρω. Πάντως σίγουρα
τα χρήματα είναι λίγα.

Άρχισα  να  σκέφτομαι,  έχει  νόημα  να  πω  μερικά  πράγματα;  Ήμουν  εκεί.  Θα
ξεκινήσω λίγο ανάποδα. Τώρα που είπατε για τα παρτέρια, βεβαίως μπορείτε να πείτε
και να απευθυνθείτε και σε σχολεία και να γίνει όχι ανεπίσημα και επίσημα μπορεί να
γίνει  αυτό το πράγμα.  Ειδικά τα σχολεία ανταποκρίνονται  γιατί  τα παιδιά είνα ι  αθώα
ακόμα  και  έχουν  ενθουσιασμό,  γι’  αυτό  καθαρίζουν  και  κάνουν  και  ράνουν  και  δεν
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λένε τέτοια πράγματα. Αλλά μαθαίνουν κιόλας συγχρόνως.
Όταν όμως μου λέτε για αυτά τα παρτέρια, που είναι εδώ στο Ρολόι το ένα… δεν

μιλάω για τα λουλούδια. Απαπαπα! Εγώ θέλω να βγω νύχτα και να τα γκρεμίσω! Καμιά
φορά ο άνδρας μου με τραβάει  για να μην το ρίξω! Το ένα παρτέρι είναι  ξύλινο και
μισογκρεμισμένο. Το άλλο έχει  ένα μωβ-ροζ. Το άλλο πιο πριν γιατί να έχει παρτέρι;
Έχει βάλει ένα πλαστικό γρασίδι και βάζει πάνω τα πράγματα του. Τι σχέση έχουν εδώ
οι υπάλληλοι και τα ποσά;

Κάποια  μαγαζιά  και  είναι  συγκεκριμένα  τα  μαγαζιά  γιατί  αυτοί  έχουν
περισσότερο θράσος. Γιατί δεν το κάνουν όλοι; Σε λίγο θα το κάνουν όλοι βέβαια και
μήπως  κάνουν  και  καλά  στο  τέλος.  Γιατί  είναι συγκεκριμένα  τα  μαγαζιά  που
καταλαμβάνουν  τα  πεζοδρόμια.  Είναι  συγκεκριμένοι!  4-5  και  με  το  ζόρι  κρατιούνται
και οι άλλοι. Αυτά θέλουν χρήματα; Θέλουν υπαλλήλους; Πρέπει να το καταλάβετε ότι
είναι  και  θέμα  πνεύματος.  Αν  δείξετε  ότι  έχετε  ένα  πνεύμα  όχι  αυστηρό  αλλά  να
κάνετε  αυτό  που πρέπει… γιατί  αυστηροί;  Τι  θα  πει  αυστηρός;  Δηλαδή  εμείς  που τα
υφιστάμεθα  όλα  αυτά,  είμαστε  οι  κακοί  και  εσείς  κάνετε  τους  καλούς;  Εσείς  έχετε
υποχρέωση να τους μαζέψετε αυτούς τους ανθρώπους.

Είναι η εκκλησία της Παναγίας εδώ απ’ έξω και κρεμούν απ’ έξω τα εσώρουχα…
Μα  τι  να  πω!  Είναι  η  βιβλιοθήκη…  Ο  καθένας  παίρνει  την  καρέκλα  του  και  κάθεται
επειδή ζεσταίνεται στο μαγαζί του. Δεν θέλουν χρήματα αυτά.

Με συγχωρείτε αν σας κουράζω, θα πω αυτό και μετά θα μιλήσω για την Κυανή
ακτή και θα τελειώσω. Υπάρχουν παλιές στάσεις του ΚΤΕΛ που όμως δόθηκαν χρήματα
και δεν είναι και κακές. Οι σιδερένιες που νομίζω ότι σώζονται και τα σκέ παστρα τους.
Συγκεκριμένα -γιατί έλεγα να μιλήσω τουλάχιστον γι’  αυτό- κοντά στην Κυανή ακτή,
εκεί που είναι ο κύκλος, στην «Κίνηση» ένα κατάστημα, μη κατάστημα, αν το ξέρετε.
Ξέρετε ότι  κατεβάζει  το  εμπόρευμα  του  στο  δρόμο;  Τα  ψυγεία  και  οι  κουζίνες,  που
είναι  να  πουληθούν,  πάνω  στον  δρόμο;  Ξέρετε ότι εκεί που  είναι ο  κύκλος,  στην
στάση για το  ΚΤΕΛ -που  μόνο ΚΤΕΛ δεν σταματάει  εκεί  πέρα- ένα λεωφορείο το έχει
διαλέξει  για καθημερινή του στάση; Επιπλέον είναι  και  ένα με τρύπια λάστιχα,  ποιος
ξέρει από πότε!

Είναι δύσκολο άραγε να συνεννοηθείτε με το  ΚΤΕΛ; Που είναι  καθορισμένες οι
στάσεις  του  ΚΤΕΛ Πρέβεζας; Που να σταθώ εγώ σαν  ξένος  άνθρωπος  και  να πω ότι
εδώ έχει στάση και άρα να το περιμένω; Βλέπω το στέγαστρο παραπέρα και εκεί είναι
ένα αυτοκίνητο μπροστά!  Δεν  σταματάει  το  λεωφορείο!  Τόσο δύσκολο είναι  αυτό να
συνεννοηθούμε;  Δηλαδή,  να  μας  πει  το  ΚΤΕΛ και  να  χρησιμοποιήσουμε  τις  στάσεις
που  υπάρχουν. Αν δεν βολεύουν, να τις πάρουμε από κει τις στάσεις και να τις πάμε
εκεί που σταματάει το λεωφορείο. Δηλαδή αυτά είναι παρανοϊκά! Είναι παράλογα! Δεν
χρειάζονται  χρήματα και  υπαλλήλους αυτά τα πράγματα.  Με  συγχωρείτε  που έφτασα
σ’ αυτό αλλά μόλις μου είπατε για τα παρτέρια, με έπιασε η ώρα μου.

Όταν  πρωτοέγινε αυτός ο πεζόδρομος εδώ στην αγορά, ήταν ένας  Λαμπράκης,
Πρεβεζάνος, που  είχε  ένα  μανάβικο  και  έλεγε  πολύ  ωραία  πράγματα.  Είχε  ένα
χιούμορ!  Εγώ  λίγο  τον  πρόλαβα. Ο  οποίος,  μόλις  έγινε  ο  πεζόδρομος,  έλεγε:  «Πού
θέλετε να πάτε; Στην Παναγία; Πρώτος, δεύτερος, τρίτος τάφος, αριστερά!». Έτσι τα
είδε!  Τι  χρειάζονται  αυτά  τα  παρτέρια;  Έχουμε  πεζόδρομο  και  πεζοδρόμια  που  τα
καταλαμβάνουν  εντελώς  κάποια  μαγαζιά.  Είναι  πεζόδρομος  αλλά  που  περνάνε  και
αυτοκίνητα  και  συγχρόνως  έχουμε  και  παρτέρια  που  ο  καθένας  κάνει  ό ,τι  θέλει!
Θέλετε να σας πάρω μισή ώρα να περάσουμε; Θέλετε να σας πάρω μια μέρα; Να σας
πάρω από το χέρι να σας τα δείξω.

Δηλαδή για όνομα του Θεού! Η Πρέβεζα τι είναι; Τρείς δρόμοι είναι η Πρέβεζα.
Πρέπει λίγο να μελετήσετε τι θα πει σκληρότητα, τι θα πει αυστηρότητα και τι θα πει
υποχρέωση και ανάληψη ευθυνών. Έχετε ευθύνες απέναντι στους πολλούς.

Δεν ήθελα να πω τίποτα.  Ούτε για την  Κυανή ακτή.  Μου έχει  μείνει  μια πίκρα
μεγάλη αλλά θα ήθελα να πω κάτι. Όταν λέμε πράσινο και περιαστικά δάση, δεν είναι
μόνο αυτά που έχουμε. Αφήνω το θέμα των υπαλλήλων.  Μιλάμε. Εγώ δεν σας ζητάω
ευθύνες  ούτε  σας  λέω  ότι  φταίτε.  Όμως  στο  θέμα  του  πρασίνου  είναι  και  άλλα
πράγματα. Είναι αυτά που έχουμε, τα αστικά δάση, τα περιαστικά δάση, τα πάρκα, τα
μικρά άλση αλλά είναι και η δημιουργία νέων.

Σήμερα υπάρχει απόλυτη ανάγκη, ειδικά με αυτό που γίνεται με το περιβάλλον,
για  δημιουργία  νέου  και  μεγαλύτερου  πρασίνου.  Το  πράσινο  και  τα  δάση  δεν  είναι
μόνο πια για αναψυχή -που και αυτό είναι πάρα πολύ σπουδαίο- αλλά είναι και για την
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υγεία  μας,  είναι  για  την  ισορροπία  μας,  είναι  για  τις  θερμοκρασίες,  είναι  για  τις
πλημμύρες. Κανονικά ένας δήμος πρέπει να κάνει μελέτη -ειδικά αυτή την εποχή- για
περισσότερο  πράσινο  και  περισσότερες  νησίδες  πρασίνου.  Και  γαζώνουμε  τα
πεζοδρόμια…
ΚΟΥΜΠΗΣ: Θα μπορούμε έπειτα να τα διαχειριστούμε;
ΜΠΟΓΔΟΥ: Εγώ δεν μπορώ να σας δώσω απαντήσεις  σε αυτά τα θέματα.  Εγώ θέλω
να  μου  πείτε  αν  είναι  σωστά  αυτά  που  λέω. Εάν  ήμουν  στη  θέση  σας  (απευθύνεται
στον κ. Κουμπή) θα είχα παραιτηθεί! Δεν θα κοιμόμουν τη νύχτα! Εν πάση περιπτώσει,
πράσινο  είναι. Ας  πάρουμε  τα  πεζοδρόμια  μας  και  ας  καταγράψουμε  ποια  δέντρα
λείπουν και άμα δούμε ένα δέντρο που του κόβει ο άλλος από το μαγαζί, μπορούμε…
Πρέβεζα είναι αυτή. Φαίνεται. Τα κλαδέματα που γίνονται είναι απαίσια!
ΚΟΥΜΠΗΣ: Δεν είναι έτσι.
ΜΠΟΓΔΟΥ: Συγγνώμη!  Μισό  λεπτό!  Θέλετε  να  σας  πω  συγκεκριμένα;  Οι
ιπποκαστανιές δεν κλαδεύονται  όπως κλαδεύονται.  Πρέπει  να γίνουν «ομπρέλες» και
να περνάει από κάτω το πράσινο. Όχι να γίνονται έτσι  τα δέντρα! Πας στη λεωφόρο
Ειρήνης  και  βλέπεις  να  ξεκινάει  αυτός  που  κλαδεύει  και  βλέπεις:  Φρέσκο  και  ξερό.
Τετράγωνο το φρέσκο, τετράγωνο και το ξερό! Μα δεν μπορεί να καταγράψει και να
έρθει  να  σας  πει  ότι  εδώ  υπάρχει  ξερό;  Τι  κλαδεύει  στο  ξερό  δηλαδή  λες  και  δεν
βλέπουμε μπροστά μας τι είναι!

Όσον  αφορά  την  Κυανή  ακτή  τα  είπε  πολύ  απλά  ο  Κώστας. Οι  φοίνικες  όταν
είχαν έρθει, δεν είχαν καν το πιστοποιητικό που έπρεπε να έχουν και έτσι ξεκίνησε η
Υπηρεσία  Γεωργίας  και  έφυγαν  οι  φοίνικες.  Και  πηγαίναμε  στον  ΕΟΤ κάθε  μέρα  και
εγώ στην Αθήνα… και τώρα πως κατέληξαν σε ελιές; Εγώ δεν καταλαβαίνω. Εσείς πριν
από λίγο είπατε ότι θα ρωτήσετε αν ποτίζονται οι ελιές. Ποιον θα ρωτήσετε;
ΚΟΥΜΠΗΣ: Νομίζω ότι ποτίζονται.
ΜΠΟΓΔΟΥ: Νομίζετε  ή  ξέρετε;  Ναι  αλλά  εγώ  σας  άκουσα  πριν  από  λίγο  ότι  θα
ρωτήσετε τον τάδε αν ποτίζονται. Θεωρούσα αυτονόητο ότι ξέρετε πότε ποτίζονται.
Η Κυανή ακτή έχει  πολλά θέματα.  Κανονικά δεν  έπρεπε να  έχει ούτε δρόμο ανάμεσα
γιατί  ήταν  δάσος.  Όταν  ξεκίνησε  να  γίνεται  ο  δρόμος  -δεν  ξέρω  αν  ξέρετε  από  το
δασαρχείο- μάλλον παράνομα πρέπει να έγινε αυτός ο δρόμος. Το έκοψε στη μέση.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Έπρεπε να γίνει πεζόδρομος
ΜΠΟΓΔΟΥ: Βεβαίως!  Και  εμείς  έχουμε προτείνει  100 φορές να γίνει  πεζόδρομος και
το προτείνουμε και τώρα εμείς.  Να γίνει  τέτοια κυκλοφοριακή ρύθμιση στην  Πρέβεζα
που  πρέπει  να  γίνει  πεζόδρομος  στην  καλύτερη περίπτωση.  Ή  στην  χειρότερη
περίπτωση πρέπει να είναι μονόδρομος.
ΜΕΛΟΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ: … Πεζόδρομος ή ποδηλατοδρόμος. Τίποτα άλλο.

ΜΠΟΓΔΟΥ: Σας λέω. Το λιγότερο να είναι μονόδρομος. Ό,τι έχει γίνει εκεί μέσα, δεν
ξέρω,  υπάρχουν  δικαιολογίες  και  αιτιολογίες,  το  γήπεδο  και  το  κολυμβητήριο,  όλα
αυτά  παράνομα  νομίζω έχουν  γίνει.  Έτσι  δεν  είναι;  Το  κολυμβητήριο  όχι;  Δεν  ήταν
δάσος; Μπορούσε να γίνει μέσα σε δάσος τότε; Εν πάση περιπτώσει, η Πρέβεζα πρέπει
να σκεφτεί ότι το δάσος πρέπει να καθαριστεί και να μείνει δάσος και πρέπει να φύγει
το κολυμβητήριο από κει  πέρα. Πρέπει  να φύγουν όλα! Έχει  μια λωρίδα πρασίνου, η
οποία θα χαθεί.

Έβλεπα αυτές  τις  μέρες  μια φωτογραφία που διαφήμιζε  τώρα την  Πρέβεζα για
κάτι αγώνες που γίνονται. Και βλέπεις ένα πράγμα ωραίο, μια χερσόνησο, πράσινο από
τη μια μεριά και την άλλη και λες: «Τι είναι αυτό το πράγμα! Τι ωραίο είναι!».

Ο στρατός -είχε βάλει και ακόμα μπορεί να το έχει- είχε πάει σε ένα διαγωνισμό
πανευρωπαϊκό και  ήθελε  να δώσει  για  εκμετάλλευση εκεί  που είναι  οι  πολυκατοικίες
των αξιωματικών, τα είχε βγάλει σε μια έκθεση τουριστική για αξιοποίηση. Αν βλέπατε
την φωτογραφία που είχε, θα έλεγες: «Τι πόλη είναι αυτή! Τι ωραίο πράγμα!».
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): … Το πεντάστερο;
ΜΠΟΓΔΟΥ: Όχι  το  πεντάστερο. Το  πεντάστερο δεν  το  θέλαμε  καθόλου.  Θέλαμε  μια
ήπια  ανάπτυξη  αν  θέλετε  να  το  συζητήσουμε  αυτό.  Τις  έχει  τις  προϋποθέσεις  η
Πρέβεζα.  Δεν  είναι  φανταστική  η  Πρέβεζα.  Τις  έχει  τις  προϋποθέσεις  η  Πρέβεζα. Η
Κυανή ακτή…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Γνωρίζω ότι  στις  προθέσεις της  Δημοτικής  Αρχής
είναι να γίνουν οργανωμένα γήπεδα στην επέκταση του ΔΑΚ.
ΜΠΟΓΔΟΥ: Τέλος πάντων. Πρέπει να την απασχολήσουν την Δημοτική Αρχή αυτά τα
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πράγματα.  Ο κινηματογράφος.  Τι  θα  κάνετε  με  αυτόν τον  κινηματογράφο;  Ρωτάει  ο
κόσμος. Θέλετε να είναι; Δεν θέλετε να είναι; Θα λειτουργήσει ή δεν θα λειτουργήσει;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Πήγαμε  στην  Νομική  Υπηρεσία.  Υπάρχει  ένα
θεματάκι…
ΜΠΟΓΔΟΥ: Πιστεύετε ότι θα βρεθεί ιδιώτης που θα δουλεύει  μια φορά την εβδομάδα
όταν δεν γίνονται θέατρα; Εγώ πιστεύω ότι πρέπει να αλλάξετε τόπο παρόλο που είναι
τέλειος ο τόπος. Δεν συμβιβάζονται και τα δύο.
.......................................(Διάλογος εκτός μικροφώνου)
ΜΠΟΓΔΟΥ: Δεν σας ζητάω τον λόγο. Μισό λεπτό! Μιλάμε για την Κυανή ακτή ή δεν
μιλάμε; Θα σας πω δύο πράγματα μικρά και ένα μεγάλο παρόλο που θα ήθελα να σας
πω περισσότερα.

Τα μικρά πράγματα είναι να σηκώσουμε τους φράχτες που έχουν πέσει κάτω. Τι
είναι αυτό! Αλλού είναι όρθια, αλλού είναι κάτω, αλλού μπαίνει το αυτοκίνητο, αλλού
μπαίνει ο  ένας  και αλλού  μπαίνει ο  άλλος! Δεν  υπάρχουν χρήματα  για  ξύλα;  Βρείτε
έναν άλλον πιο εύχρηστο τρόπο. Βάλτε παλούκια και σχοινιά μεγάλα ότι απαγορεύεται
η  είσοδος  και  βρείτε  τρόπο  να  βάλετε  ποινές.  Δεν  είναι  δυνατόν!  Τώρα  ήρθε  το
καλοκαίρι και περνάς από εκεί και είναι ό,τι να ναι!

Το καφενείο. Εγώ έχω πάρα πολλές αμφιβολίες κατά πόσο λειτουργεί σύμφωνα
με  αυτό  που  συμφωνήθηκε  να  κάνει.  Δεν  είμαι  σίγουρη  και  δεν  ξέρω  αν  το  έχετε
ψάξει…
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Και κατά πόσο πληρώνει….
ΜΠΟΓΔΟΥ: Δεν  θα  έπρεπε  να  το  ψάξετε;  Εγώ  απευθύνομαι  στον  δήμο  αυτή  τη
στιγμή. Δεν ξέρω αν πληρώνει. Δεν ξέρω αν έχει το δικαίωμα να κάνει όλα αυτά που
κάνει.
.......................................(Διάλογος εκτός μικροφώνου)
ΜΠΟΓΔΟΥ: Συγγνώμη! Με  συγχωρείτε πάρα πολύ τώρα!  Είναι  υποχρέωσή σας να το
ελέγξετε.  Το  έχετε  εκμισθώσει  και  πρέπει  να  δείτε  αν  τηρεί  τις  υποχρεώσεις.  Αυτό
ήταν «ένα τίποτα» και το πήρε ο κύριος και είναι ένα διαμάντι! «Γάζωσε» τον τόπο με
καρέκλες και  με ομπρέλες  και  τα σκουπίδια μπροστά… Δεν φτάνει  να πληρώνει.  Εγώ
δεν  θέτω  θέμα  αν  πληρώνει  ή  δεν  πληρώνει. Εγώ λέω να  δείτε  αν  τηρεί  τις
υποχρεώσεις του. Ελέγχετε αν τηρεί  τις υποχρεώσεις του; Όχι μόνο για τα χρήματα.
Για το χώρο λέω Δεν το ξέρω εγώ το θέμα………………(Διάλογος εκτός μικροφώνου)
ΚΟΥΜΠΗΣ: Υπάρχει κάποιο θέμα αλλά οι υπάλληλοι δεν μας έχουν αναφέρει κάτι….
ΜΠΟΓΔΟΥ: Εντάξει αλλά θυμίστε τους και εσείς καμιά φορά.
ΜΕΛΟΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ: …… Για την Κυανή ακτή μιλάτε;
ΜΠΟΓΔΟΥ: Για την Κυανή ακτή μιλάω. Όχι του δήμου. Για το καφενείο το άλλο που
είναι στην Κυανή ακτή που είχε εκμισθωθεί. Πώς λέγεται; «Κυανή ακτή».  Μιλάω για
την Κυανή ακτή που το έχουμε και θέμα. Εντάξει;
Να πω ότι από τα δεξιά όταν πας από το καφενείο του Δήμου προς τα πάνω, βρίσκεις
πεζοδρόμιο και μπορείς να πας και από μέσα.  Από τα αριστερά, να πας να σκοτωθείς.
Από τα αριστερά δεν υπάρχει τίποτα. Υπάρχουν και τα αυτοκίνητα. Όποιος θελήσει να
πάει από τα αριστερά, είναι σκοτωμένος! Δεν ξέρω με τον φωτισμό τι ακριβώς γίνεται.

Μετά θέλω να πω ένα πράγμα. Εκεί στην Κυανή ακτή απέναντι από το καφενείο
του  Δήμου, υπάρχει  ένα καταπληκτικό σημείο  που είναι  ένα πάρκινγκ.  Ξέρετε πόσος
λίγος κόσμος το ξέρει αυτό; Όλοι παρκάρουν έξω από το καφενείο, γύρω, πέρα-δώθε.
Εκεί  είναι  μια  διχάλα  που  ο  καθένας  διαλέγει  να  πάει  όπου  θέλει  όπου  δεν  έχει
ρυθμιστεί αυτό το θέμα. Ο δρόμος αυτός που είναι μπροστά στο Κηποθέατρο, εκτός αν
υπάρχει θέμα  κυκλοφοριακό,  θα  έπρεπε να  μην  περνάει  τίποτα.  Να  είναι  ένας
πεζόδρομος, να βγαίνει ο κόσμος από το θέατρο να πάει στην παιδική χαρά κτλ. Αυτό
το  τόσο  ωραίο  πράγμα  είναι  έτοιμο.  Φώτα  θέλει.  Μόνο  φώτα, μια  ταμπέλα  για  το
πάρκινγκ και λίγο «γράψιμο» σ’ αυτούς που παρκάρουν παράνομα.
.......................................(Διάλογος εκτός μικροφώνου)
ΜΠΟΓΔΟΥ: Εγώ δεν απευθύνομαι στους υπαλλήλους και που εμπίπτει το καθένα. Εγώ
απευθύνομαι στον δήμο. Σύμφωνοι;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Είναι το λιμενικό ταμείο
ΜΠΟΓΔΟΥ: Είναι το λιμενικό ταμείο. Ο δήμος είναι για να μιλάει στο λιμενικό ταμείο
και άμα δεν κάνει τίποτα το λιμενικό ταμείο, να πάει και παραπέρα. Δεν καταλαβαίνω!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Πρέπει  να  τελειώσουμε  με  τους  αθίγγανους  εκεί
μέσα.
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ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Εκεί είχε παραχωρηθεί το καλοκαίρι.
ΜΠΟΓΔΟΥ: Γιατί είχε παραχωρηθεί επίσημα στους τσιγγάνους;
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: …… ατύπως.
ΜΠΟΓΔΟΥ: Ατύπως; Ε, δεν πάει έτσι τώρα το θέμα! Όχι δεν συμφωνώ. Αν θέλετε να
γίνει θέμα προς συζήτηση, να το πάρουμε στα σοβαρά αυτό το θέμα. Ούτε αθίγγανοι…
δεν έχει σημασία. Αθίγγανοι, αθίγγανοι… δεν έχει σημασία. Δεν είναι σωστό. Εγώ δεν
έχω τίποτα με τους αθίγγανους. Με συγχωρείτε!
.......................................(Διάλογος εκτός μικροφώνου) 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Το έστειλα παντού, Εισαγγελέα, Πυροσβεστική, 
Αστυνομία…..
ΜΠΟΓΔΟΥ: Γι’ αυτό  έφυγαν.  Επειδή  πήγατε  στον  Εισαγγελέα.  Στείλατε  χαρτί  στον
Εισαγγελέα και πήγε κάποιος  Αστυνόμος εκεί  και  τους είπε: «Μαζέψτε τα». Αυτό δεν
είναι αυστηρότητα. Είναι υποχρέωσή σας.

Λοιπόν και το τελευταίο το πιο μεγάλο και το πιο σημαντικό, το οποίο είναι τόσο
μεγάλο  μπροστά  στα  άλλα  που  φαίνονται  τόσο  μικρά:  Η  διάβρωση.  Από  τότε  που
συζητάγαμε  από  την  μελέτη  την  παλιά  που  ήρθε  να  εφαρμοστεί  σε  μια  Κυανή  ακτή
τόση  (δείχνει  με  το  χέρι).  Το  φαντάζεστε!  Έπρεπε  όλα  να  στριμωχτούν.  Ξέρετε  τι
τοπικό κίνημα δημιουργήθηκε τότε; Δηλαδή είναι άξιο θαυμασμού αυτό που έγινε τότε
και  απεντάχθηκε το έργο. Εγώ πήγαινα προσωπικά στην Αθήνα να βρω τον υπάλληλο
τον συγκεκριμένο αλλά όλο έλειπε… Με πολλή υπομονή με άκουγε, μία, δύο, τρεις και
στο  τέλος  είχε  πάρει  σύνταξη.  Αυτό  σκεφτόταν:  «Δεν  θα  πάρω  σύνταξη;».  Αυτό
κατάλαβα μετά…

Λοιπόν, το τεράστιο πράγμα είναι  η διάβρωση. Στον σύλλογο «Πρέβεζα» είχαν
πάρει  αποφάσεις,  έχουν  γίνει  συζητήσεις,  έφεραν  και  τον  παλιό  μελετητή  τον  κ.
Μουντζούρη. Γιατί είπατε για τον κ.  Γιαννούλη. Ήρθε ο ίδιος ο κ. Μουντζούρης εδώ,
έκαναν βόλτα με τον Δήμαρχο…
.......................................(Διάλογος εκτός μικροφώνου)
ΜΠΟΓΔΟΥ: Μα  δεν  ολοκληρώθηκε  η  μελέτη.  Από  τον  ίδιο  τον  κ.  Γιαννούλη έχω
ακούσει ότι δεν εφαρμόστηκε η μελέτη όπως έπρεπε και δεν ολοκληρώθηκε, ώστε να
ξέρεις αν φταίει ή δεν φταίει. Κάποιο έγινε έτσι ή κάποιο δεν έγινε κτλ. Αν δεν λυθεί
το  θέμα  της  διάβρωσης  το  οποίο  νομίζω είναι  πρόβλημα για  όλη  την  Πρέβεζα μέχρι
Άγιο  Θωμά… θυμάσαι  μια  φορά  που  είχαμε  πάει  στον  αντινομάρχη  τον  Ιωάννου;
Ρωτήσαμε τι  θα γίνει  με την Κυανή ακτή και  είπε τότε: «Θα το θέσουμε όλο μαζί  το
θέμα. Θα το πάρουμε από τον Άγιο Θωμά γύρω-γύρω-γύρω να γίνει». Θα γινόταν μια
προγραμματική σύμβαση συνεργασίας  Περιφέρειας και  Δήμου γι’  αυτό το θέμα. Όταν
πήγαινε  μετά,  δεν  μιλιόταν  με  το Δήμαρχο.  Δεν  έλεγαν  καν  καλημέρα!  Εν  πάση
περιπτώσει, ένα  τεράστιο  θέμα  είναι  η  διάβρωση.  Παρ’ όλα  αυτά  ξαναλέω,  ότι
μπορούμε  να  ξεκινήσουμε  από  τα  μικρά  και  τα  απλά.  Το  έλεγα  πάντα.  Τα  παρτέρια
φταίνε που έβαλαν την φωτιά!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Ευχαριστούμε την κυρία Μπόγδου. Από ένα λεπτό
για να κλείσουμε, γιατί  είμαι στα όριά μου… δεν έχω φυσική κατάσταση. Με  βλέπετε
ότι δεν είμαι καλά.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Ήταν  πάρα  πολύ  σημαντικά  αυτά  που  είπατε.  Εγώ  τα  συνοψίζω  σε  δύο
πραγματάκια για να μην κλέψω χρόνο. Εμείς πρέπει να γίνουμε πολύ πιο σκληροί.
ΜΠΟΓΔΟΥ: Μην τη λέτε αυτή τη λέξη. Σωστοί πρέπει να γίνετε.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Πιο  σκληροί  γιατί  κάποιοι  οικειοποιήθηκαν κάποια  παρτέρια  και  εμείς  τα
αφήσαμε. Άλλο να παίρνεις το παρτέρι και  να το κάνεις  σε συνεννόηση με τον  Δήμο
πώς  θα  το  κάνεις  και  άλλο  να  το  παίρνεις  και  να  το  κάνεις  όπως  θες  εσύ.  Εμείς
βρήκαμε  μια  κατάσταση που κάποιος  πήρε  αυτό  το  μπουκάλι  και  το  γύρισε  ανάποδα
και  λέει:  «Το  έχω  έτσι  το  μπουκάλι».  Είναι  ένα  γενικό  φαινόμενο  που  πολλοί
οικειοποιήθηκαν δημόσιο χώρο. Να είμαστε ακριβείς.

Δεύτερον και να κλείσω. Πολύ χρήσιμες οι συμβουλές σας και οι παρατηρήσεις
που κάνατε. Το είπα και στην αρχή της ομιλίας μου και επειδή συνεργάζομαι με κάποια
παιδιά  που  είναι  εδώ  παρόντα,  οι  μικρές  αυτές  λεπτομέρειες  -όπως  είπατε  εσείς,
κάποια σκοινιά που πρέπει να μπουν στην Κυανή ακτή- κάποια μικρά πραγματάκια που
μας  δείχνουν  ότι  κάποιος  νοιάζεται  και  ότι  κάτι  πάει  να  γίνει  σωστό.  Αυτό  με  τη
βοήθεια  σας.  Παρόλα τα χίλια  προβλήματα που υπάρχουν -υπάλληλοι  και  όλα αυτά-
μπορούμε να το κάνουμε.Ευχαριστώ πάρα πολύ.
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ΜΠΟΓΔΟΥ: Άμα θέλετε σας λέω κι άλλα.
ΚΟΥΜΠΗΣ: Εννοείται! Με χαρά!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Ευχαριστούμε,  κύριε  Αντιδήμαρχε.  Ο  κ.
Λογοθέτης για ένα λεπτό και ο κ. Ευαγγέλου.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Εγώ θέλω να επαναλάβω αυτό  που είπε  η  κα  Μπόγδου και  το  έχουμε
στείλει  σε όλους τους  Δημάρχους. Άμεσα κινδυνεύουν δύο πράγματα. Το κάστρο  του
Παντοκράτορα και η Κυανή ακτή. Η Κυανή ακτή ήδη έχει  διαβρωθεί ίσως κατά 50%.
Γιατί  κοίταξα στην  Κτηματική τους χάρτες και ήδη έχει  διαβρωθεί  50%. Τον χειμώνα
πήγα και έβγαλα φωτογραφίες που φύγανε οι φοίνικες κτλ. Θα ανεβάσουμε εμείς ένα
σχετικό για την Κυανή ακτή. Αν άμεσα δεν βρούμε λύση για την Κυανή ακτή, σε 2-3
χρόνια με τα 9 και τα 10 μποφόρ που υπάρχουν στο Ιόνιο, θα χαθεί.

Όσον  αφορά  τον  κ.  Μουντζούρη, τον  είχαμε  καλέσει  εμείς  και  είχε  έρθει.
Πραγματικά  -όπως  λέει  ο  Γιάννης- η  μελέτη  εφαρμόστηκε  «αλά ελληνικά»  όπως
πάντα.  Όμως  αυτή  η  μελέτη  σε  κάποιες  σημεία…  όπως  ήρθε  αυτός  που  τον  φέραμε
εμείς  επί  Μπαΐλη και  ήταν εκεί  παρών και  του έδωσε υπόσχεση ο κ.  Αντιδήμαρχος ο
Γιαννουλάτος ότι  θα  του  δώσει  ό,τι  στοιχεία  είχε.  Αυτός  ήρθε  εδώ,  έκατσε
Σαββατοκύριακο, δεν πήρε φράγκο ο άνθρωπος και λέει: «Εδώ λειτούργησε, εκεί δεν
λειτούργησε.  Εγώ  θέλω  να  μου  δώσετε  αυτές  τις  μελέτες,  βυθομετρήσεις  -και  κάτι
τέτοια- θα το αναλάβω εγώ και  δεν θέλω φράγκο.  Μια  επικαιροποίηση πού δούλεψε
και που δεν δούλεψε. Θα βάλουμε και αυτά που δεν μπήκαν γιατί μετά το κάστρο του
Παντοκράτορα είχε 2-3 μεγάλα μπαστούνια τσιμεντένια παράλληλα προς την ακτή  και
η  μελέτη  που  έχουμε  εμείς  είναι  ότι  ο  σχηματισμός  που  έρχονταν  με  τα  ρεύματα
χτύπαγε  πάνω  σε  αυτά  και  απομακρύνονταν  και  για  αυτό  δεν  έτρωγε  -το  ξέρει  ο
Γιάννης καλύτερα- και εγώ περιμένω αυτές τις μετρήσεις και από κει και πέρα εγώ θα
σας  το  στείλω  τι  πρέπει  να  γίνει.  Δηλαδή  αν  πρέπει  να  μπουν  λίγα  παραπάνω
μπαστούνια ή αν πρέπει να αλλάξουν και τα λοιπά και θα τη σώσετε την Κυανή ακτή».

Ακόμη όμως περιμένει… Δούλεψε από το Πανόραμα και μετά και καταστράφηκε
από κει και πέρα. Γιατί αυτό το κομμάτι το προστάτευσε το κάστρο του Παντοκράτορα
που είναι απροστάτευτο. Δώστε μεγάλη σημασία στην Κυανή ακτή.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Ευχαριστούμε τον κ. Λογοθέτη. Κύριε Ευαγγέλου.
Να  καλωσορίσουμε  και  τον  γιατρό  μας  τον  κ.  Γέρου  και  τον  πρόεδρο  από  την
Καμαρίνα. Μήπως θέλετε και εσείς, Πρόεδρε;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ: Επειδή άκουσα από την αρχή ότι  υπάρχει  πρόβλημα σε σχέση με τους
υπαλλήλους  και  όλα  αυτά,  δεν  θα  μπορούσε  ο  σύλλογος  γεωπόνων  και  δασολόγων
εθελοντικά  να  συνδράμει;  Δηλαδή  είναι  ένα  πράγμα  που  αυτοί  οι  άνθρωποι  δεν
προσεγγίζονται;
ΚΟΥΜΠΗΣ: Και οι  συνάδελφοι  Γεωπόνοι και  οποιοιδήποτε πεις,  είναι  όλοι διαθέσιμοι
αλλά είναι ένας διαρκής αγώνας. Δεν είναι κάτι μεμονωμένο ή που χρειάζεται κάτι για
να  γίνει  μια  μελέτη.  Για  να κάνεις  μια  μελέτη στην  Κυανή ακτή,  θες  κάποιο  μεγάλο
χρόνο…

ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ: Δεν  μιλάω  κ.  Κουμπή  για  την  Κυανή  ακτή.  Μιλάω για  μια  συλλογική.
Αυτή  τη  στιγμή  και  για  πολλά  χρόνια  μπορεί  να  μην  έχουμε  τους  ανθρώπους.  Δεν
πρέπει  δηλαδή  να  αλλάξει  ένας  τρόπος  σκέψης  που  λέει:  «Δεν  έχω  αυτούς  τους
ανθρώπους,  δεν  μπορώ να  τους  πληρώσω.  Θα  πάρω  τον  κ.  Κυτίνο  που  είναι  η
ειδικότητα του, είναι φίλος και θα του πω εθελοντικά βρε παιδί μου»; Υπάρχει αυτή η
λογική. Ή δεν υπάρχουν καθόλου άνθρωποι να πείτε: «Βοηθήστε μας» και δεν θα σας
βοηθήσουν; Βλέπουμε ότι δεν υπάρχει κόσμος. Δεν θα υπάρχει κόσμος και το  ξέρετε
και  εσείς. Δηλαδή δεν  μπορείτε είτε στο  ΤΕΕ, είτε  στους  Δασολόγους  και  στους
Συλλόγους  να  ζητήσετε;  Είναι  συνδικαλιστικά  όργανα,  τα  οποία  έχουν  μια  διάρκεια
τουλάχιστον 60-70 χρόνια συνέχεια. Δεν μπορεί να υπάρχει δηλαδή μια ώσμωση του
Δήμου με  τα  συνδικαλιστικά  όργανα  φορέων;  Εγώ νομίζω ότι  όπου  και  να  ζητήσετε
βοήθεια  -έτσι το  αντιλαμβάνομαι- θα  σας  την  δώσουν. Μπορεί να  μην  είναι το  ίδιο
άτομο για όλα τα έργα, αλλά ένας μπορεί να βοηθήσει για τον Μύτικα, κάποιος άλλος
για…

Θεωρώ δηλαδή ότι η προσέγγιση σε μια λογική εθελοντισμού, που είναι και ένα
ευρωπαϊκό  φαινόμενο,  εάν  δεν  το  κάνετε  εσείς,  δεν  θα  σας  βοηθήσει  κανένας.  Δεν
γίνονται  όλα  ούτε  επί  πληρωμή,  ούτε  μας  φτάνει  η  Πρέβεζα για  να  πληρώνουμε.
Θεωρώ ότι θα πρέπει να αλλάξει μια νοοτροπία. Ίσως θα πρέπει και εσείς να αλλάξετε
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ίσως και εμείς νοοτροπία και βέβαια δεν γίνεται να θέλετε μια καινούργια πορεία στη
Δημαρχία χωρίς να «σπάσετε αυγά».

Αντιλαμβάνομαι ότι ένας Δήμαρχος και μια δημαρχιακή παράταξη θέλει να είναι
την επόμενη μέρα δημαρχιακή αλλά δεν γίνεται  να τα έχετε καλά με όλους.  Δηλαδή
δεν γίνεται η λεωφόρος Ειρήνης να είναι  αυτή που είναι.  Δεν γίνεται η παραλία από
χθες  τα  τραπεζοκαθίσματα να  είναι  στο  μισό  του  δρόμου.  Από  χθες  ειδικά!  Κάποια
στιγμή πρέπει να αποφασίσετε με ποιους θα πάτε και με ποιους… δηλαδή, δεν γίνεται
να  έρθετε  πάλι  και  να  μου πείτε  ότι  είμαστε  μια  όμορφη ατμόσφαιρα,  σας  αγαπάμε,
σας αυτό… Όχι! Κάποια στιγμή αναλαμβάνουμε όλοι τις ευθύνες μας και  λέμε ότι εκεί
«σπάμε  αυγά».  Θα  μπορούσατε  άνετα  στη  λεωφόρο  Ειρήνης  να  πείτε  ότι  όποιος
αναλαμβάνει καινούργιο ενοικιοστάσιο από εδώ και πέρα, δεν θα κάνει κατάχρηση του
χώρου. Υπάρχουν διπλωματικές με ένα πλάνο εξυγίανσης σε δεκαετία.

Είπατε  κάτι  για  την ιδιωτικοποίηση  για  τα  σκουπίδια.  Δεν  νομίζω  πλέον  ότι
υπάρχει κόσμος που να μην θεωρεί ότι η  ιδιωτικοποίηση δεν μπορεί να λειτουργήσει.
Μπορεί  να  λειτουργήσει.  Το  θέμα  είναι  αν  θα  λειτουργήσει  για  να  βγάλει  κάποιος
λεφτά  ή  αν  θα  λειτουργήσει  προκειμένου  η πόλη  να  καθαριστεί.  Εγώ είμαι  υπέρ  να
ιδιωτικοποιηθεί οτιδήποτε μπορεί να προσφέρει και να ξελασπώσει το Δημαρχείο. Αλλά
όχι να γίνει φάμπρικα με μένα, με τον Κώστα και με τον άλλο. Θέλω να πω δηλαδή ότι
τα  στεγανά αυτά που δημιούργησε μια  αριστερά τα προηγούμενα 40-50 χρόνια,  όλα
κοινωνικά  και  και  και… νομίζω  ότι  ελάχιστοι  πλέον  θα  το  θεωρήσουν  ως  ταμπού.
Περισσότερο  ο  κόσμος  θέλει  να  βλέπει  την  πόλη  του  να  είναι  καθαρή  και  να  μην
στοιχίσει διπλάσιο από το κόστος που στοίχιζε.

Εγώ ειλικρινά  δεν  είμαι  εύκολος  για  να μου χτυπήσετε  την πλάτη μετά  από  2
χρόνια  και  δεν  νομίζω  ότι  κανένας  εδώ  μέσα.  Και  είδατε  σήμερα  πραγματικά  ότι  η
Επιτροπή  Διαβούλευσης και  προτείνει  και  δουλεύει  και  λειτουργεί  ως ιστορική μνήμη
μέσα από 2-3 ανθρώπους. Δεν είχα σκοπό να τα πω όλα αυτά αλλά μπήκε αυτή η λέξη
με την έννοια της «σκληρότητας». Ναι θα πρέπει να γίνετε σκληροί!

Είπατε και  κάποιο  σχόλιο  για  τη  νεολαία.  Κοιτάξτε,  η  νεολαία  δεν  είναι  ένα
πράγμα,  όπως  δεν  είμαστε  όλοι  ένα  πράγμα.  Υπάρχει  μια  νεολαία , η  οποία  είναι
διαβασμένη,  η  οποία  έχει  ένα  επίπεδο  και  μαζεύει  τα  σκουπίδια  της  όταν  πάει  στην
θάλασσα  και  υπάρχει  μια  άλλη  νεολαία, η  οποία  βρωμίζει  όλη  την  πόλη,  όλα  τα
δρομάκια και όλα αυτά. Μην ενοποιούμε μια νεολαία και όλα αυτά τα πράγματα. Είναι
διαφορετικά πράγματα και διαφορετικοί άνθρωποι. Με συνείδηση.

Εγώ  αυτά  έχω  να  σας  πω.  Πάντως  μην  θεωρείτε  ότι  επειδή  βρήκατε  μια
δυσάρεστη  κατάσταση  την  οποία  αντιλαμβανόμαστε  όλοι  ότι  είναι  έτσι  -νομίζω
τουλάχιστον  εμείς  που  ερχόμαστε  εδώ-  ότι  το  να  μη  «σπάσετε  κάπου  αυγά»  ότι  θ α
θεωρηθεί  προσόν  ή  όχι.  Ας  μετρήσετε  τα  κουκιά  σας.  Εμένα  δεν  με  πειράζει  αυτό
αλλά, επιτέλους, δεν μπορεί αυτό που βρήκατε από τον Μπαΐλη να το αφήσετε για την
επόμενη ίσως και δικιά σας  Δημοτική  Αρχή έτσι. Δεν πάει έτσι! Θα μετρήσετε, θέλετε
να χάσετε από δω, θέλετε να πάρετε από εκεί. Πάρτε όμως από κάπου και «σπάστε τα
αυγά» επιτέλους! Σας το λέω με αγάπη και ό,τι λέω, το λέω μπροστά. Δεν κάνω από
πίσω και ούτε «κουρτίνες» έχω.

ΚΟΥΜΠΗΣ: Για να το κλείσω. Θα πω κάτι μόνο για την ιδιωτικοποίηση στα σκουπίδια.
.......................................(Διακοπή εγγραφής)
ΚΟΥΜΠΗΣ: Συγνώμη για να καταλάβετε τι λέω. Το κεντρικό κράτος μέχρι τώρα έχει
δώσει όλη τη σαβούρα και τις υποχρεώσεις στον  Δήμο και το «φιλέτο» το έχει δώσει
στον  ιδιώτη.  Αυτό  λέω!  Αυτό  να  καταλάβετε!  Που  είναι  η  σαβούρα;  Να  πας  να
μαζέψεις  το  σκουπίδι  από  το  σπίτι  του  Κουμπή,  του   Δαρδαμάνη και  του  Λογοθέτη.
Που είναι  το «μπον φιλέ»; Είναι  να το πάρεις  από τον ΣΜΑ που θα γίνει,  να το πας
στα  Γιάννενα στο  εργοστάσιο,  θα γίνει  η  επεξεργασία  και  θα  βγάλεις  τα  λεφτά σου.
Αυτό είναι γιατί  τα βρήκαμε έτοιμα και  είναι  από την κεντρική κυβέρνηση. Δεν ήταν
δικό μας. Κλείνω το θέμα εκεί. Τέλος.. (Διάλογος εκτός μικροφώνου)
ΓΚΟΛΙΑΣ: Βλέπε  Τέφας  Μαρίνα  δηλαδή…δε  θα  πρέπει  να  εστιάζετε  στο  Δημόσιο  ή
Ιδιωτικό τομέα. Να εστιάζεται στην ουσία…
ΔΡΑΚΟΣ: Για  ένα  μέτρο  τσιμέντο  δεν  έβρισκα  μηχανικό  να  μετρήσει  με  την
κορδέλλα….
ΑΡΑΒΑΝΤΙΝΟΣ: Όλοι  ξέρουμε  τι  συμβαίνει.  Συμφωνώ  απόλυτα  με  το  Βασίλη τον
Ευαγγέλου και με τους προλαλήσαντες. Απλά δεν συμφωνώ στη λέξη «σκληράδα» που
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χρησιμοποίησαν  οι  περισσότεροι.  Δηλαδή  η  εφαρμογή  του  Νόμου  είναι  σκληρή;  Δεν
καταλαβαίνω.
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Ο νόμος είναι σκληρός.
ΑΡΑΒΑΝΤΙΝΟΣ: Αφού ξέρουμε ότι για να πάει κάτι μπροστά πρέπει να λειτουργήσουν
οι νόμοι. Αν λειτουργήσουν οι νόμοι, όλα γίνονται σωστά και αυτό είναι υπέρ σας γιατί
αμέσως θα φανούν τα αποτελέσματα.

Το τελευταίο είναι προς τον Πρόεδρο. Καλό είναι τον Ιούλιο γιατί η Κυανή ακτή
δεν μπορεί  να  περιμένει  ούτε  τις  διακοπές,  ούτε  τίποτα.  Να την κάνουμε τη  μάζωξη
γιατί επείγει. Έτσι νομίζω.
ΠΑΠΑΔΙΩΤΗΣ: Υπάρχει  η  εθελοντική  ομάδα  για  την  Πρέβεζα;και  καθαρισμός  και
υιοθεσία.Σε λίγο θα κάνουν υποψήφιοι εθελοντικές δράσεις…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Ο κ.  Παπαδιώτης ο οποίος πέρυσι με είχε εντάξει
μαζί με τον αντιδήμαρχο τον κ. Παγγέ σε εθελοντική δράση… ωραία, πες τα.
.......................................(Εκτός μικροφώνου)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Σας ευχαριστώ. Πέρας της συνεδρίασης. Θα κάνω
τα αδύνατα δυνατά για να κάνουμε και την επόμενη (συνεδρίαση) τον Ιούλιο. Να την
οργανώσω. Σας είπα αν δεν είναι οργανωμένη…
ΛΟΓΟΘΕΤΗΣ: Συμφωνούμε  σε  αυτό.  Βέβαια  τα  καίρια  θέματα  από  αυτά  που
συζητήσαμε, να τα βάλουμε μπροστά για να σώσουμε την πόλη.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (κος ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ): Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ  (κος  ΔΑΡΔΑΜΑΝΗΣ):  Κηρύσσω  τη  λήξη  των  εργασιών  της  σημερινής
συνεδρίασης. Επομένως εγκρίνεται ομόφωνα. Ευχαριστώ, καλό σας βράδυ.

Συνεπώς εφόσον τα  μέλη της Επιτροπής Διαβούλευσης αλλά και φορείς που είχαν κληθεί και
δημότες που παρίσταντο, παρουσίασαν τις προτάσεις τους, τις οποίες και κατέθεσαν γραπτώς
και  παρατίθενται   αναλυτικά  στη  συνέχεια,  με  τη  σειρά  που  κατατέθηκαν  στην  Επιτροπή
Διαβούλευσης, ο Πρόεδρος ζήτησε από τα μέλη της Ε.Δ. να αποφασίσουν σχετικά.
…………………………………………………………………………………………………..................................
Αφού έγινε διαλογική συζήτηση και η Επιτροπή Διαβούλευσης Δήμου Πρέβεζας έλαβε υπόψη
της:

 τις εισηγήσεις της υπηρεσίας,
 την  152/2011 Απόφαση Δημοτικού Συμβουλίου περί «Έγκρισης κανονισμού λειτουργίας της

Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης , Δήμου Πρέβεζας»,
 την   192/2015  Απόφαση Δημοτικού Συμβουλίου περί «Τροποποίηση της αρ.152/2011 ΑΔΣ

περί Κανονισμού Λειτουργίας Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης Δήμου Πρέβεζας»,
 την   405/2019  Απόφασης Δημοτικού Συμβουλίου περί συγκρότησης Δημοτικής Επιτροπής

Διαβούλευσης,
 την  31/2020 Απόφασης Δημοτικού Συμβουλίου περί «1η Τροποποίηση Απόφασης Δημοτικού

Συμβουλίου με αριθμό 405/2019 περί συγκρότησης Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης» που
έκανε δεκτή την παραίτηση του κ. Ευκλείδη Φονταρά από τακτικό μέλος της και τροποποίησε τη
σύνθεσή της με την αντικατάστασή του στην εκπροσώπηση της Αερολέσχης Πρέβεζας, από τον
κ. Νικόλαο Σαμπράκο ως τακτικού μέλους της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης Πρέβεζας και
της κ. Μαριάνας Λόη ως αναπληρωματικού της μέλους

Γνωμοδοτεί θετικά

επί του θέματος ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ (Υδροβιότοπος Αμβρακικού, προστασία περιβάλοντος, 
αστικά-περιαστικά δάση «Μονολιθι», «Λεκατσά», «Αγ.Βαρνάβας», «Κυανή Ακτή», 
ποτάμια, αντιπυρική περίοδος) ως προς τον έλεγχο και την εφαρμογή των προτάσεων που 
κατατέθηκαν για την αναβάθμιση της αισθητικής αλλά και του βιοτικού επιπέδου στην πόλη της 
Πρέβεζας.
Μέλη της Επιτροπής Διαβούλευσης ζήτησαν η απόφαση να εμπλουτιστεί με προτάσεις, οι οποίες
παρατίθενται αναλυτικά, όπως κατατέθηκαν στη γραμματεία της Επιτροπής Διαβούλευσης, στο
παράρτημα της Απόφασης, και αποτελούν αναπόσπαστο τμήμα της.
Οι  ανωτέρω  γνώμες  και  απόψεις  να  προωθηθούν  στο  Δημοτικό  Συμβούλιο,  στις  αρμόδιες
υπηρεσίες και να λάβουν κάθε δημοσιότητας.

Ο πρόεδρος της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης κ. Ιωάννης Δαρδαμάνης κήρυξε τη λήξη
των εργασιών της, τις οποίες και διηύθυνε.        
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Η απόφαση αυτή πήρε αύξοντα αριθμό 4/2022.

             Αφού αναγνώστηκε το πρακτικό αυτό υπογράφεται ως ακολούθως :

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΑ ΜΕΛΗ

ΑΚΡΙΒΕΣ ΑΝΤΙΓΡΑΦΟ

Ο  ΠΡΟΕΔΡΟΣ

 ΤΗΣ ΔΗΜΟΤΙΚΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ ΔΙΑΒΟΥΛΕΥΣΗΣ

Δαρδαμάνης Ιωάννης
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ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ
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Περιβάλλον στην Επιτροπή Διαβούλευσης
Τετάρτη 15/6/2022
Εισήγηση: Κυτίνος Ευάγγελος

Το «περιβάλλον» στην Πρέβεζα…
Η Επιτροπή Διαβούλευσης ασχολείται με ένα πολύ μεγάλο και πολύ σημαντικό θέμα.  Το 
Περιβάλλον
Είναι παρόντες ο Δήμαρχος, ο θεματικά αρμόδιος αντιδήμαρχος Κος Γρηγόρης Κουμπής και 
προεδρεύει ο Κος Ιωάννης Δαρδαμάνης…

Τοποθέτηση Ευάγγελου Κυτίνου:

Να σημειώσω και εγώ ότι με την προεδρία του Κου Δαρδαμάνη η Επιτροπή Διαβούλευσης – 
μετά την πανδημία – μπήκε σε κανονική λειτουργία και επιτέλους απόκτησε ρυθμό. 
Επίσης να σημειώσω κάτι…
Ποιο είναι ο πολυτιμότερο πράγμα για τον Άνθρωπο ??? 
Και μάλιστα ΔΕΝ το ελέγχει, ΔΕΝ το καθορίζει, ΔΕΝ το διαθέτει  όσο θα ήθελε ???
Ποιο είναι αυτό που ΔΕΝ αγοράζεται ούτε με όλα τα πλούτη του κόσμου ???
Είναι ο Χρόνος…
Στην αρχαία Ελλάδα ο πατέρας του Δία {ο οποίος ήταν αρχηγός των Θεών και των ανθρώπων}
ήταν ο Κρόνος {= Χρόνος}.
Όλοι εμείς έχουμε περιορισμένο χρόνο ζωής.
Όταν λοιπόν ερχόμαστε εδώ και σας δίνουμε τον ελάχιστο Χρόνο μας, προσδοκούμε ότι αυτός 
ο Χρόνος θα επιφέρει καλό στην πόλη και στους πολίτες…
Και το ¨καλό αυτό προκύπτει από τα ΕΡΓΑ… Όχι από τα λόγια…
Μετά από αυτή την εισαγωγή μπαίνω στο θέμα μας. 

Περιβάλλον
Κάτω από τον τίτλο «περιβάλλον» υπάρχουν τα πάντα.
Περιβάλλον αστικό, ημιαστικό, ορεινό…
Περιβάλλον ξηράς και θάλασσας
Περιβάλλον την ημέρα και τη νύχτα (ανεπαρκής δημοτικός φωτισμός)
Περιβάλλον εντός και εκτός πόλης
Περιβάλλον φυσικό και τεχνητό (δομημένο)
Περιβάλλον ιστορικό, ιατρικό, κ.ά.

Επειδή μου αρέσει το «Λακωνίζειν… θα είμαι πολύ σύντομος.
Αν μιλήσουμε μόνο για το φυτικό περιβάλλον, π.χ. την Κυανή Ακτή, μπορούμε να κάνουμε 
πολλές σκέψεις

Α--Κάτω από τα δέντρα θα επιτρέπονται (σήμερα και αύριο) αθλητικές δραστηριότητες όπως 
αμπαλί, βόλει, τένις, μπάσκετ, κλπ ή πρέπει να τις στείλουμε σε άλλο σημείο της πόλης, π.χ. 
Μέσα στο Κάστρο Αγίου Ανδρέα…
Έτσι ΔΕΝ θα παρκάρουν τα αυτοκίνητα κάτω από τα δέντρα

Β--Έχουν γίνει κάποιες κοπές δέντρων στην Κυανή Ακτή… 
Ξέρει κάποιος πόσα δέντρα υπάρχουν στην Κυανή Ακτή ??? 
Τα έχουμε μετρήσει ποτέ ??? 
Θα τα μετρήσουμε κάποτε για να ξέρουμε τι συμβαίνει  κάθε χρόνο ???
Θα μετρήσουμε πόσους ευκαλύπτους, φοίνικες, πεύκα έχουμε ???
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Γ--Έχουμε αποφασίσει ποιά δέντρα είναι κατάλληλα για την περιοχή μας ??? 
Το κλίμα θερμοκρασίας, υγρασίας, κλπ είναι ευνοϊκό για κάποια δέντρα ???
Ευνοεί ελιές, μουριές, ευκαλύπτους, πεύκα, ακακίες, αροκάριες, ???

Δ— Είναι υποχρεωτικό και στην Κυανή Ακτή και στο Μονολίθι να κάνουμε μονοδρομήσεις. Για 
δυο λόγους: 
α) Για να μη σφηνώσουν τα οχήματα σε περίπτωση φωτιάς και καούν ζωντανοί άνθρωποι 
όπως έγινε στο Μάτι και 
β) Για να βάλλουμε κάμερες παρακολούθησης στην είσοδο - έξοδο και να παρακολουθούμε τα 
πάντα.
Στο εξωτερικό κάμερες, ελικόπτερα, κ.ά. επιτηρούν τα πάντα…
Σε επόμενη φάση ίσως τα αυτοκίνητα να κινούνται μόνο περιμετρικά στους πνεύμονες 
πρασίνου. 
Να ΜΗΝ τους διασχίζουν, να ΜΗΝ πετάνε αποτσίγαρα, κλπ

Ε--Εκτός από τα δέντρα που μας δίνουν οξυγόνο μέσω της φωτοσύνθεσης, οφείλουμε να 
κάνουμε σωστούς πεζόδρομους και βολικούς ποδηλατόδρομους. 
Έτσι ΔΕΝ θα χρησιμοποιούμε αυτοκίνητα και θα έχουμε λιγότερο διοξείδιο του άνθρακα να 
εκλύεται στην ατμόσφαιρα.

ΣΤ-- Έχουμε πολλά Μουσεία μικρά, άσημα, σκόρπια και ΜΗ επισκέψιμα. 
Από το Νιοχώρι, τα Σφαγεία, κ.ά. 
ΠΡΕΠΕΙ να μαζέψουμε ΟΛΑ τα Μουσεία της πόλης σε ένα χώρο {Κάστρο Αγίου Ανδρέα ή 
στρατόπεδο Σολωμού} και εκεί οι επισκέπτες {ΚΑΠΗ, φοιτητές, μαθητές, τουρίστες, κ.ά.} να 
κατεβαίνουν από το πούλμαν και να τα βλέπουν όλα… 
Από το οικοσύστημα του Αμβρακικού, το παλαιολιθικό, το Εκκλησιαστικό, το Λαογραφικό, το 
πολεμικό, το Συρρακιώτικο, κ.ά.

Σταματώ εδώ για να μιλήσουν και άλλοι συναδελφοι…

Σε επόμενη συνεδρίαση θα καταθέσω και άλλες προτάσεις για άλλες δράσεις σχετικές με το 
περιβάλλον

Κυτίνος Ευάγγελος
Μέλος της Επιτροπής Διαβούλευσης
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Χαράλαμπος Μακρής
15-06-2022

Καλημέρα σας. 
Σας παραθέτω κατωτέρω προτάσεις της ΚΛΠ , εκτός ημερήσιας διάταξης της 
συνεδρίασης θέματος, που αφορούν στη διαδικασία συζήτησης των θεμάτων.

1.   Όπως έχουμε επισημάνει και στο παρελθόν, την εισαγωγή των προς συζήτηση 
θεμάτων, οφείλεται να συνοδεύει ανάλογη εισήγηση από τον και’ ύλη αρμόδιο φορέα 
του Δήμου, η οποία αφενός να αναρτάται ηλεκτρονικά μαζί με την ανακοίνωση της 
συνεδρίασης και αφετέρου να αναπτύσσεται από τον εκπρόσωπο του Δήμου πριν την 
έναρξη της συζήτησης.

2.   Για καθένα ξεχωριστά θέμα πρέπει να καθορίζεται ο γενικός σκοπός για τον 
οποίο συζητείται καθώς και οι ειδικοί σκοποί, στους οποίους στοχεύει η 
διαβούλευση. Έτσι θα αποφεύγεται η ανάπτυξη θεμάτων που προσομοιάζουν σε 
εκθέσεις ιδεών.

3.   Η παρουσία αρμοδίων εκπροσώπων του Δήμου που γνωρίζουν καλά τα συζητούμενο 
θέματα κρίνεται,  εκ των ουκ άνευ, απαραίτητη έτσι ώστε να παρατίθενται τα 
πραγματικά δεδομένα ( υφιστάμενη κατάσταση, σχεδιασμός, προβλήματα, κλπ).

4.   Τα πρόσωπα - εκπρόσωποι του Δήμου που θα ορίζονται υπεύθυνοι για κάθε θέμα 
να ανακοινώνονται έτσι ώστε να διευκολύνεται η προ της συζήτησης διαδικασία, η 
οποία είναι ίσως η περισσότερο σημαντική αφού έχει σχέση με την προετοιμασία των
μελών της διαβούλευσης να συγκεντρώσουν τα στοιχεία που θα υποστηρίξουν τις 
προτάσεις τους.

5.   Η δημιουργία μιας ηλεκτρονικής πλατφόρμας διαβούλευσης για παράθεση 
στοιχείων προτείνεται για εξέταση.

6.   Ο «οδηγός δημοτικής διαβούλευσης» του Υπουργείου Εσωτερικών περιέχει αρκετά
κατευθυντικές οδηγίες για την εφαρμογή της διαδικασίας διαβούλευσης.

Στάλθηκε από το iPhone μου
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